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گره بیندازند برخورد می کنیم 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان :

کانون های مساجد در 2 بعُد آموزشی 
و هنری تقویت می شوند

تجلیل از همسران فرماندهان و شورا پایگاه های 
بسیج کارگران و کارخانجات هرمزگان

 تغییر رنگ کرونایی دو شهرستان 
در هرمزگان 

دستگیری عاملان نزاع دسته جمعی 
منجر به قتل در هرمزگان
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  از رئیس جمهور انقلابی، جهادی و مکتبی هم درخواست داریم که دستور 
دهند این تبعیض و بی عدالتی در اجرای این طرح ملی در بندرعباس از بین برود 

و مردم و جوانان به خانه دار شدن امیدوار شوند .
   از دستگاه قضایی هرمزگان هم درخواست می کنیم در اجرای طرح یاریگر دولت 
باشد و اگر نیاز است به دستگاه های اجرایی و نظامی که زمین مازاد دارند، دستور 
دهند زمین های مازادشان در شهر بندرعباس را برای اجرای این طرح اختصاص 
دهند تا در داخل شهر بندرعباس خانه ساخته شود و این تبعیض وبی عدالتی در 

اجرای یک طرح ملی از بین برود و همگان به خانه خانه دار شدن امیدوار شوند .
  بسیاری از اقشار در بندرعباس نیز امیدوار بودند حال که قرار است چهار 
 میلیون واحد مسکونی در کشور احداث شود، آنها نیز از این طرح منتفع 
می شوند که بدلیل عدم تخصیص زمین در شهر بندرعباس، درحال حاضر 
اند شده  ناامید  شدن  دار  خانه  از  مسکن  واجدشرایط  های   بندرعباسی 
به  امید  این  تا  بیندیشند  تدبیری  مربوطه  متولیان  رود  می  انتظار   و 

بندرعباسی ها برگردد .

مدیرعامل ایزوایکو :

نیروهای بومی 
در پست های مدیریتی 

بکار گرفته می شوند

صنایع،  فرمایشات رئیس جمهور 
را آویزه گوش قرار دهند
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نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

مسجد جامع بندرعباس 
به محور فعالیت های 

دینی تبدیل شود

سرِ بندرعباسی ها  بی کلاه  ماند

 مردم : طرح جهش تولید مسکن 
در شهربندرعباس اجرا شود

در گام نخست زمین های بلا استفاده ادارات برای اجرای این طرح اختصاص یابد

صفحه 8 را بخوانید

نوبت اولتجدید فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای

شــرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر دارد  مناقصه مشروحه ذیل را از طریق 
 سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
 مناقصــه گران و بازگشــایی پاکت هــا از طریق درگاه ســامانه تــدارکات الکترونیکی دولت ) ســتاد ( به آدرس

 www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در 
سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .

موضوع مناقصه :  عملیات اصلاح شبکه توزیع آب شهرهای بندرلنگه و کنگ
مبلغ برآورد اولیه : مبلغ  16.823.394.867 ریال ) شانزده میلیارد و هشتصد و بیست و سه میلیون و سیصد و نود و 

چهار هزار و هشتصد و شصت و هفت ریال(
  ) اعتبار پروژه فوق از طریق اسناد  اعتباری اوراق مشارکت و اسناد خزانه اسلامی  تامین میگردد (
مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار 842.000.000 ریال )هشتصد و چهل و دو میلیون  ریال (

رتبه و رشته مورد نظر :  رتبه 5 آب 
مبلغ خرید اسناد : 5/000/000 ریال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانک صادرات شعبه گلشهر جهت 

فروش اسناد مناقصه
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 14 تاریخ 1400/11/06 ساعت 14 تاریخ 1400/11/13

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 14 مورخ 1400/11/27
زمان بازگشایی پاکت ها :  ساعت 10  مورخ 1400/12/01

محل بازگشایی : سالن کنفرانس شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان و حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از 
پیشنهاد دهندگان در جلسه بازگشایی پیشنهادها آزاد است .

امتیاز کیفی لازم : پیشــنهادات واصله پس از ارزیابی کیفی مناقصه گران و احراز حداقل امتیاز لازم )65(بازگشایی 
خواهد گردید . پیشــنهاد دهندگان موظف می باشند اسناد مناقصه را از  سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به 
آدرس www.setadiran.ir دریافت و با توجه به مندرجات اسناد مناقصه مدارک لازم شامل پاکات الف ، ب و ج تهیه 

و به صورت فایلهای pdf در سامانه فوق درج نمایند .
سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است .

 اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف 
و ارزیابی کیفی آدرس : بندرعباس    - بلوار ناصر - جنب بیمارستان شریعتی – شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان   
) امور قراردادها (   تلفن 87-86-33350582 ســایت اینترنتی شــرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به نشانی :  
WWW.Abfa Hormozgan.com اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس 

تهران :27313131  دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768  .   

کم آبی دیگر شعار نیست

گانی شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان روابط عمومی و آموزش هم
شناسه آگهی : 1265031

گروه خبر // در نخســتین جلســه هیئت مدیره انجمن صنفی 
کارفرمایی مطبوعات و رسانه های هرمزگان، نماینده هیات موسس، 
از اعضا و ناظر اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان به جهت 

شرکت در انتخابات تشکر و قدردانی کرد.
    به گــزارش خبرنگار دریا ؛ محمد نعمتی بــه عنوان رئیس، یعقوب 

 دبیری نژاد نایب رئیس و ســمانه کمالی باغســتانی خزانه دار و فروغ 
مسلم زاده و کاظم محمدیان بعنوان عضو تعیین شدند و در ادامه با توافق 
هیئت مدیره،کامبیز حسین پور بعنوان دبیر انجمن بمدت سه سال تعیین 
شد.فرزانه مســلم زاده و صغری خاندل بعنوان بازرسین اصلی و سیده 
سکینه محبی بعنوان بازرس علی  البدل برای مدت یک سال انتخاب شدند.

اعضای هیئت مدیره انجمن صنفی کارفرمایی مطبوعات 
و رسانه های هرمزگان مشخص شدند
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گروه گزارش // با تلاش شبانه روزی مدیرعامل و 250 
نیروی عملیات پالایشگاه ستاره خلیج فارس، مراحل 
تعمیر آسیب دیدگی خط لوله خوراک این پالایشگاه 

در مراحل پایانی قرار دارد.
  به گــزارش خبرنگار دریا ؛ مدیرعامل شــرکت نفت 
ســتاره خلیج فارس در جمع خبرنگاران اظهار کرد: به 
دلیل حجم غیرقابل انتظار ســیلاب ناشــی از بارندگی، 
بلافاصله نیروهای عملیاتی به محل حادثه اعزام شــدند 
و مهار میعانات گازهای خروجی و عملیات ترمیم آغاز 
شد.محمدعلی دادور ادامه داد: گروه جهادی پالایشگاه 

ســتاره خلیج فارس چند شبانه روز است، از زمان وقوع 
سیل و تخریب خط لوله، بدون خواب در حال انجام کار 
هستند که اقدام آن ها قابل تقدیر است.وی با بیان اینکه در 
زمان اجرای پروژه، مطالعات و پایش کاملی در مسیر خط 
این لوله خوراک پالایشگاه به طول 388 کیلومتر، صورت 
گرفته اســت که انتقال میعانــات گازی ایمن و کم خطر 
باشد گفت: در نقشه های هوایی منطقه مشخص است که 
طول رودخانه ای که لوله از آن گذشــته بود نزدیک به 
100 متر در رودخانه دومی است؛ دو رودخانه کنار هم 
قرار دارند ولی براثر شــدت بارندگی و همچنین سیلاب 

ورودی از جنوب اســتان فارس، طول آن تا بالای کوه 
و همچنیــن عرض آن تا 20 برابر رودخانه افزایش یافته 
بود.دادور تصریح کرد: اقداماتی برای پیشگیری از وقوع 
ورود ســیلاب ها به این خط لوله نیز اجرایی شده است 
که در صورت بروز حوادث مشــابه با مشــکلی مواجه 
نشــویم.وی ادامه داد: سیلاب اولی هفته گذشته دو نقطه 
از محل قرارگیری لوله انتقال میعانات گاز را در برگرفت 
که یکی در بســتر رودخانه گچین و دیگری در پارسیان 
بود.مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس با اشاره به 
اینکه در زمان وقوع حادثه، شــیرهای خودکار مسیر را 

مسدود کردند، گفت: پس از رسیدن خط بانان شیرهای 
بزرگ تر بالادستی نیز بسته شدند تا از خسارات احتمالی 
بیشتر پیشگیری شود و با این اتفاق اختلال و توقف در 
روند تولید یا آسیب به واحدهای عملیاتی در پالایشگاه به 
وجود نیامد، مخازن ذخیره مان فرصت به ما داده که بتوانیم 
عملیات تولید را بدون وقفه انجام دهیم.دادور این را گفت 
که درگذشته ظرفیت دریافت خوراک پالایشگاه حدود 
360 هزار بشکه از میدان مشترک پارس جنوبی بود که با 
اقدامات اجرایی شده توسط متخصصان جوان کشور در 
این پالایشگاه امسال این ظرفیت به 450 هزار بشکه در 
روز رسیده است.وی در خصوص مسائل زیست محیطی 
این رخداد اظهار کرد: مواد فراری که از خط لوله خارج 
شــدند، بیش از 85 درصــد آن، در همان لحظه به گاز 
تبدیل می شــوند و بوی نامطبوعی که حس شد به علت 
سنگینی این مواد نســبت به هوا بود که از فضای استان 
خارج شد.مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس در 
رابطه به ورود آلودگی به جریان آب دریا تصریح کرد: از 
همان اولین دقایق رخداد، همکاران حفاظت محیط زیست 
پالایشــگاه با چند فروند قایق به گشت زنی در منطقه 
پرداختند که آلودگی های احتمالی منطقه را پاک ســازی 
کنند.دادور گفت: شناورهای شناسایی آلودگی در اطراف 
آب شیرین کن ها و سواحل اطراف مستقر هستند، چرا که 
برای ما نقاط حساس دریا اهمیت ویژه ای دارد تا آسیبی 
به محیط زیســت و شــهروندان وارد نشود.گفتنی است 
روزانه 450 هزار بشکه میعانات گازی از طریق این خط 
لوله که 388 کیلومتر طول دارد از عســلویه پس از طی 
کردن مسیری صعب العبور به پالایشگاه ستاره خلیج فارس 
می رسد و تنها خوراک پالایشگاه ستاره از همین خط لوله 
منتقل می شود که مسئولیت نگهداری و تعمیرات این خط 

انتقال تنها بر عهده این شرکت است.

اجرای مراحل پایانی عملیات ترمیم آسیب دیدگی 
خط لوله انتقال میعانات گازی



مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان :
کانون های مساجد

 در 2 بُعد آموزشی و هنری تقویت می شوند
  گروه خبر // جهانگیری حمایت از کانون های فرهنگی هنری مساجد 
را یکــی از اولویت های خود دانســت و گفت: کانون هــا را در دو بعُد 
آموزشی و هنری تقویت خواهیم کرد.به گزارش خبرنگار دریا ، » اسمعیل 
 جهانگیری« در دیدار حجت الاسلام » احمد پهلوانی « مدیر ستاد هماهنگی 
کانون های فرهنگی هنری استان هرمزگان، ضمن قدردانی از عملکرد وی 
در توســعه کمی و کیفی کانون ها، اظهار کرد: خودم پرورش یافته مسجد 
هستم و آشنایی کاملی با فعالیت های کانون های فرهنگی هنری در مساجد 
دارم.وی با بیان اینکه در دوران ریاســت ادارات فرهنگ و ارشاد اسلامی 
 میناب و بندرلنگه، کانون ها را محور فعالیت های خود قرار داده بودم، افزود: 
کانون های فرهنگی هنری مساجد از جایگاه ویژه و ممتازی برخوردارند.

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان هرمزگان حمایت از کانون های 
 فرهنگی هنری مساجد را یکی از اولویت های خود دانست و عنوان کرد: 
 کانون ها را در دو بعُد آموزشی و هنری تقویت خواهیم کرد.وی در ادامه از کنگره 
بین المللی امام سجاد)ع( به عنوان کاری ارزشمند و فاخر یاد کرد و گفت: 
 این رخداد مهم فرهنگی معنوی، آبروی اســتان و حتی کشــور به شمار 
می رود.حجت الاسلام » احمد پهلوانی « مدیر ستاد هماهنگی کانون های 
فرهنگی هنری استان هرمزگان نیز گزارشی از روند فعالیت های این ستاد 
ارائــه کرد و گفت: در حال حاضر هزار و 54 کانون با 130 هزار عضو در 
 هرمزگان وجود دارد.وی افزود: طی سه سال اخیر اساسنامه ستاد هماهنگی 
کانون های فرهنگی هنری مساجد به تصویب رسید و این مجموعه دارای 
ساختار و هویت شده است.مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 
اســتان هرمزگان با ذکر این نکته که 70 درصد کانون های فرهنگی هنری 
مساجد استان روستایی هســتند، عنوان کرد: از سه سال پیش طرح ملی 
 فهما در سطح کانون ها شروع شده و کانون ها علاوه بر ثبت نام در سامانه 
بچه های مسجد، اقدام به ثبت اعضاء و فعالیت های خود در رواق های 12 
گانه کرده اند.وی گفت: کانون های فرهنگی هنری مساجد استان هرمزگان 
در رشته های فیلم مستند، سرود، نمایش، هنرهای تجسمی آثار فاخری را 

در قالب طرح ملی فهما در سامانه بچه های مسجد بارگذاری کرده اند.

 دست یاری واقفین بندرعباسی به سیل زدگان هرمزگان 
  گــروه خبر // محمد علی پویه ، رئیس اداره اوقاف بندرعباس از 
تهیه و توزیع 300 تخته پتو بین سیل زدگان و نیازمندان هرمزگانی خبر 
داد. بــه گزارش خبرنگار دریا ، محمدعلی پویه، رئیس اوقاف و امور 
خیریه شهرستان بندرعباس اظهار داشت: پس از وقوع بارش های سیل 
آسا در هرمزگان که سبب خسارت های بسیاری در این مناطق به ویژه 
در شهرستانهای رودان ، میناب و بندرعباس شد، اوقاف شهرستان اقدام 
به خدمات رســانی نمود . پویه گفت: در راستای مسئولیت اجتماعی 
اوقاف در برابر مــردم عزیز بخصوص کمک به ســیل زدگان اخیر 
 اقــدام به تهیه و توزیع 300 تخته پتــو به مبلغ یک میلیارد ریال بین 
 سیل زدگان هرمزگانی کرد . وی بیان داشت:در جهت تعمیر بازسازی منازل 
آســیب دیده با توجه به نیات مرتبط موقوفات شهرســتان و عمل به 
 نیت واقفین نیز با همکاری چند موسسه خیریه اقدام به یاری رسانی 
سیل زدگان شده است . رئیس اوقاف و امور خیریه شهرستان بندرعباس 
یادآور شد یکی از بزرگترین موقوفاتی که در شهرستان توانسته ایم از 
محل آن موقوفه خدمت رسانی بیشتری را انجام دهیم موقوفه مرحوم 
محمدعلی ناصری است . وی گفت: وقف احسان ماندگاری است که 
تاثیرات آن برای نســل ها باقی می ماند و با احیای این سنت حسنه 
می توان شاهد پیشرفت های فراوانی در زمینه های مختلف اجتماعی، 
علمی، فرهنگی و ... بود و امید است با همکاری مردم شاهد تنوع نیات 
در حوزه های مختلف جامعه باشیم که بتوانیم خدمات بهتری را برای 

رفع مشکلات مردم عزیز شاهد باشیم .

خبر
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سرمقاله

  رئیس جمهور در سفر به هرمزگان بنا به درخواست اقشار مختلف مردم 
استان و نمایندگان مجلس و.... در خصوص صنایع، بر تحقق چند موضوع 
تاکید داشتند. اولین نکته ای که ایشان هم بارها تاکید داشتند این بود که اولویت 
اول در اشتغال با بومیان باشد که متاسفانه در ادوار مختلف کمتر به این موضوع 
توجه شده است. به همین دلیل هم علاوه بر مدیران غیربومی و پروازی که در 
این سال ها بر صندلی صنایع  تکیه زدند، حتی نیروی انسانی مورد نیازشان 
 را اتوبوســی از اســتان های دیگر وارد کردند و به همین دلیل هرمزگان با 
دارا بودن صنایع و بنگاه های اقتصادی و...، اما همچنان در صدر استان های 
بیکار کشور قرار دارد و بومیان استان مجبورند در مشاغل کاذبی وارد شوند 
و برچســب قاچاقچی را بخورند و برخی هم جان شان را در این مسیر در 
دریا و خشــکی از دســت دادند که اگر از آنها در صنایع استفاده شده بود 
وشــاغل می شدند، آنگاه خانواده های زیادی عزادار نمی شدند و از طرفی 
در فقر و فلاکت بسر نمی بردند که در همین بخش هم هرمزگان رتبه نخست 
را دارا باشــد که بایستی مایه شرمندگی برای دولتمردان در ادوار مختلف و 
بخصوص دولت قبل باشــد که اســتانی که درصدر استان های درآمدزایی 
کشور است، از آن طرف هم در صدر استان های فقیر، فلاکت، گرانی، بیکاری 
و... باشد. انتظار می رود با دســتورات رئیس دولت سیزدهم، هرمزگان از 
صدر فقر وفلاکت، بیکاری و گرانی به قعر جدول سقوط کند. موضوع دیگر 
که آقای رئیســی و هم برخی وزرا بارها تاکید کردند، انجام مسئولیت های 
اجتماعی صنایع برای رفع فقر و محرومیت در حوزه های مختلف در استان 
و عمران وآبادانی مناطقی است که این صنایع در آنجا فعالیت دارند. متاسفانه 
 تاکنون سهم هرمزگانی ها و بندرعباسی ها از وجود این صنایع،فقط آلودگی، 
ترافیک، گرانی و.... بوده اســت و بیشتر صنایع کمترین فعالیت را در حوزه 
مســئولیت های اجتماعی شان داشــته اند. درصورتیکه اگر این صنایع به 
حوزه مســئولیت های اجتماعی شان بخوبی عمل می کردند، شاید که الان 
وضعیت استان و شــهر بندرعباس و بخصوص محلات حاشیه ای بهتر از 
وضعیت فعلی بود. چرا بندرعباس دارای محلاتی باشــد که بدترین شرایط 
را دارند و روســتاها وضعیت بسیار نامناسبی را دارد؟ بیشتر ساکنان حتی 
برای معیشت ودرمان با بحران مواجهند و از آن طرف کمبود اماکن تفریحی، 
فرهنگی، ورزشی، آموزشی و... در این مناطق مشهود است و بازگشایی معابر 
 ضرورتی انکارناپذیر اســت که اگر صنایع در این حوزه ها مشارکت کنند و 
فعالیت های شــان هم به نام خودشان در روســتاها و محلات حاشیه ای 
نامگذاری شــود، مردم می دانند که این بنگاه های اقتصادی به غیر از دود و 
آلودگی و گرانی وترافیک و...؛ اثرات مثبتی هم برایشان دارند.موضوع دیگر 
این است که بیشتر این صنایع حتی مالیات و عوارض شان را برخلاف قانون 
مالیات های مستقیم در استان پرداخت نمی کنند که نیاز است قانون رعایت 
و مالیات و عوارض در اســتان پرداخت شود تا بخشی از مشکلات استان 
برطرف شود. همچنین حساب های بانکی این صنایع بایستی در استان باشد 
وامورات بیمه ای شان هم در هرمزگان انجام شود. معنا ندارد که فعالیت صنایع 
 و مشکلاتش برای استان هرمزگان باشد، اما عواید برای پایتخت باشد. انتظار
 می رود با دستورات رئیس جمهور، نواقصی که در حوزه صنایع تاکنون بوده است، 
برطرف شود. همچنین این صنایع بایستی آگهی های مزایده و مناقصه شان و... 
 با حجم استانی و گزارش عملکردشان نیز در رسانه های استانی منتشر شود تا 

    علی زارعیشائبه ای در این زمینه بوجود نیاید.

صنایع ، فرمایشات رئیس جمهور را آویزه گوش قرار دهند

گروه خبر // نماینده ولی فقیه در هرمزگان گفت: 
مسجد جامع بندرعباس به عنوان محور فعالیت های 

دینی تبدیل شود.
  بــه گــزارش خبرنگار دریا ، حجت الاســلام محمد 
عبادی زاده در نشســت ســتاد برگــزاری نماز جمعه 
بندرعباس، اظهار کرد: تلاش شما برای فرهنگ سازی امر 
نماز ستونی و قابل تقدیر است چراکه بسترهای حضور 
افراد برای نماز فراهم می شود.وی با بیان اینکه هر قدمی در 
جهت فرهنگ سازی بحث نماز و تحقق اقامه نماز برداریم 
قابل تقدیر اســت، عنوان کرد: افرادی که در قرآن کریم 
به آن ها اوصاف مؤمنین داده می شود دارای پیوست نماز 
هستند و به آن به عنوان یک موضوع اصلی نگاه می کنند.

امام جمعه بندرعباس با اشاره به این نکته که اعضای ستاد 
برگزاری نماز جمعه و افرادی که با آن همکاری می کنند، 
ســهم بالایی در اقامه نماز و ثواب حاصل از آن دارند، 
تصریح کرد: تلاش ها و زحمات شما را خداوند متعال با 
فضل و کرم پاسخ خواهد داد.حجت الاسلام عبادی زاده 
با ذکر این نکته که شما همه از فرهیختگان هستید، ابراز 
داشت: در هر شهری مؤمنان یک پایگاه برجسته ای در 
کنار تمام اماکن مقدس و مذهبی داشــته باشند تا بتواند 
نقــش محور را در اجتماعات ایفا کنــد.وی با ذکر این 
نکته که در مناســبت های مختلف، اماکن مختلف دینی 
و فرهنگی برنامه هایی را برگزار می کنند، ادامه داد: باید 
بتوان برنامه های برخی از مناسبت های مهم را در مسجد 

جامع برگزار کنیم که خوشبختانه تا کنون با استقبال خوب 
مردم روبرو شده است.نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان 
تشریح کرد: در تلاش هستیم که اگر بتوان، دعای کمیل 
را در این پایگاه عظیم با حضور شخصیت های مطرح در 
سطح کشــور و استان هرمزگان برگزار کنیم و امیدوارم 
دســتگاه های فرهنگی و صدا و سیما نیز حضور فعالی 
داشته باشند. تا ان شاءالله نوید بخش این باشد که آرام آرام 
عطر دل انگیز معنویت در سطح شهر گسترش بیشتری 
پیدا کند و این موضوع به سطح شهرستان های هرمزگان 
تسری پیدا کند.حجت الاسلام عبادی زاده خاطرنشان کرد: 
اگر در شــهر بندرعباس که مرکز استان هرمزگان است 
اقدامات و برنامه های خوبی را اجرا کنیم می توانیم الگوی 

خوبی برای شهرستان های دیگر هم باشیم که امیدوارم به 
این موضوع نیز توجه و تاکید ویژه ای شود.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

مسجد جامع بندرعباس به محور فعالیت های دینی تبدیل شود

پشت پرده سیاست 

  
وین در انتظار تصمیمات سخت 

مذاکرات وین به مرحله مهم و در عین حال ســخت خود نزدیک شده است؛ همزمان 
ایرنا نوشــت: صبر راهبردی ایران نیز برای دستیابی به توافق نهایی رو به پایان است. 
بیســت ونهمین روز از هشــتمین دور مذاکرات وین که با محور رفع تحریم ها جریان 
دارد،در حالی با دیدار مذاکره کننده ارشد ایران و نمایندگان گروه 1+4 ادامه یافت که این 
روز ها بحث بر سر »توافق موقت« در مذاکرات وین بسیار بالا گرفته است. موضوعی 
که در همان روزهای آغازین دور جدید مذاکرات نیز مطرح شــد ولی درنهایت مورد 
پذیرش دیپلمات های ایرانی قرار نگرفت و راستی آزمایی لغو تحریم ها و ارائه تضمین 
دو پیش شرط اساسی کشورمان برای هر توافقی اعلام شد. حالا اما طرف غربی که به 
نظر حرفی دربرابر این خواسته منطقی ایران ندارد، فرسایشی کردن مذاکرات را چاشنی 
کار خود کرده و به دنبال آن اســت که با طولانی کــردن روند گفت و گوها  ایران را 
تحت فشــار قرار دهد. موضوعی که به مذاق مقامات کشورمان خوش نیامده و رسانه 
دولت یعنی ایرنا در گزارشی بی سابقه به طرف غربی اولتیماتوم داد و خاطر نشان کرد 
که صبر راهبردی ایران رو به پایان اســت :» باوجود پیشرفت هایی در روند مذاکرات 
وین و در حالی که همچنان برخی مسائل کلیدی باقی مانده و طرف های غربی، به ویژه 
آمریکا از اتخاذ تصمیمات سیاسی به بهانه های مختلف طفره می روند، صبر راهبردی 
جمهوری اسلامی ایران نیز برای دستیابی به توافق نهایی رو به پایان است.« در ادامه این 
گزارش آمده است: » هرچند جمهوری اسلامی ایران ضرب الاجلی را در مذاکرات تعیین 
نکرده و با هدف دستیابی به توافق نهایی در گفت وگوها حضور دارد اما اگر طرف های 
مقابل ظرف روزهای آینده اراده ای از خود برای پیشرفت مذاکرات نشان ندهند، ادامه 
گفت وگوها با چالش هایی مواجه خواهد شد.« اما فرسایشی کردن مذاکرات تنها حربه 
طرف غربی نبوده و آن ها برای تکمیل سناریو خود به سراغ تعیین ضرب الاجل های 
ساختگی نیز رفته اند. در این باره باید گفت که  بعد از شش دور مذاکرات نوبت اول که 
در آن انتظارات  ایران درباره نحوه احیای توافقات سال ۹4 مطرح شد، طرف های غربی 
فرصت داشتند تا از فرصت استقرار دولت سیزدهم برای جمع بندی واقع گرایانه درباره 
ملزومات بازگشــت ایالات متحده به توافق برجام و تسریع روند گفت وگوها استفاده 
کنند، اما آن ها با به کارگیــری تاکتیک تعیین ضرب الاجل  و مقصرنمایی ایران تلاش 
کردند تا زمان را برای دســتیابی به توافق محدود نشان دهند و به زعم خود سریع تر 
به توافق برســند اما این تنها تاکتیک طرف غربی نبوده و بحث دیگری که همزمان با 
برگزاری مذاکرات از سوی طرف های غربی به عنوان پشتوانه تعیین ضرب الاجل های 
ساختگی دامن زده می شود کاهش »زمان گریز هسته ای ایران« است. این مفهوم ابداعی 
غربی ها، برای اشاره به بازه زمان لازم برای انباشت مواد هسته ای مورد نیاز برای ساخت 
یک بمب هسته ای است. آن ها ادعا می کنند که با محدودیت های اعمال شده در توافق 
هسته ای برجام، این زمان به یک سال رسیده بود. این در حالی است که  ایران  با بیان 
این که در دکترین دفاعی خود، ساخت سلاح هسته ای را مشروع ندانسته تاکید دارد که 
به عنوان یکی از امضاکنندگان پیمان منع گسترش سلاح های اتمی )ان پی تی( و عضوی 
از آژانس بین المللی انرژی اتمی، از حق دستیابی به فناوری هسته ای برای مقاصد صلح 
آمیز برخوردار است. علاوه بر این، بازرسان آژانس بین المللی انرژی اتمی تاکنون بارها 
از تاسیسات هسته ای ایران بازدید کرده اند اما هرگز مدرکی که نشان دهد برنامه صلح 
آمیز انرژی هسته ای این کشور به سمت مقاصد نظامی انحراف داشته باشد، پیدا نکرده اند. 

 با نگاهی به اوضاع و احوال این روزهای مذاکرات  می توان نتیجه گرفت که طرف های 
غرب با به کارگیری تاکتیک های مختلف مذاکراتی تلاش می کنند تا یک شتابزدگی کاذب 
بر گفت وگوها تحمیل کنند که نتیجه آن، پذیرش خواسته های طرف غربی در مذاکرات 
باشد اما فارغ از رویکردهای غیرسازنده طرف غربی، به گزارش ایرنا،  شنیده ها حاکی 
از آن است که مذاکرات به دلیل تعلل طرف های غربی وارد مرحله فرسایشی شده و در 
صورت ادامه این روند شاید سیاست گذاران کشور ناچار به تجدید نظر درباره راهبرد 
مذاکراتی خود شوند. به گفته افراد آشنا با فضای مذاکرات، این شیوه ناپسند طرف های 
غربی   است که معمولا در میانه مذاکرات سعی می کنند طرف مقابل خود را برای گرفتن 
امتیاز هر چه بیشــتر تحت فشار قرار دهند و گفت وگوها را فرسایشی کنند اما آن چه 
طرف غربی به ظاهر فراموش کرده  این واقعیت است که برجام به لطف رویکرد مسئولانه 
و خویشــتن داری جمهوری اسلامی ایران زنده است، نه ایالات متحده که به طور یک 
جانبه و غیرقانونی از آن خارج شد و تلاش کرد تا سندی را که توسط شورای امنیت 
سازمان ملل متحد تایید شده نابود کند. همزمان، کاظم جلالی سفیر کشورمان در روسیه، 
در بخشــی از  اظهارات اخیر خود درباره  نتایج سفر اخیر رئیس جمهور به روسیه، در 
واکنش به این سوال که برخی از رسانه های غربی مدعی شده اند که روسیه در جریان این 
سفر درباره مذاکرات هسته ای پیشنهاد توافق موقت را به ایران مطرح کرده، آیا این خبر 
صحیح است، اظهار کرد :» این ادعا نیز مطلقا غلط و دروغ است و این نشان می دهد 
که آن ها در جریان مذاکرات نیستند و در حال دروغ پراکنی در این ارتباط هستند.« . 
همزمان عباس زاده مشکینی سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
گفت :» در مذاکرات هســته ای شرایط کشور ما بسیار خوب است و میدان و قاعده در 
دست ماست. دست ما پر است و دست بالا را داریم و مذاکره کنندگان ما با پشتوانه قوی 
در حال کار کردن هســتند.« وی در ادامه توضیح داد :» به اعتراف خود غربی ها ما از 
تحریم ها عبــور کرده ایم و برگه های طلایی و خوبی برای بازی در میدان مذاکرات در 
دســت داریم. رسیدن به یک توافق خوب و برد _ برد را قابل تحقق می دانیم هر چند 
 غربی ها به ویژه آمریکایی ها به دنبال این هستند که یک توافق بد را به ما تحمیل کنند.« 
این نماینده مجلس درباره احتمال به نتیجه رسیدن مذاکرات در امسال اظهار کرد : »قبل 
از پایان سال 1400 به نتیجه می رسیم و توافق می شود. البته مهم نیست چه زمانی به 
نتیجه می رسیم بلکه این موضوع اهمیت دارد که به نتیجه خوب برسیم و بر همین مبنا 

ابتکار عمل در دست ماست و ما مذاکرات را مدیریت می کنیم.« 
قالیباف : ثمرات »نگاه به شرق« در بهبود وضعیت اقتصادی دیده شود 

محمد باقر قالیباف رئیس مجلس در نطق پیش از دستور خود اشاره ای تلویحی به سفر 
رئیس جمهور کشورمان به روسیه داشت و در این باره گفت :» لازم است رویکرد واقع 
گرایانه و چند جانبه نگر دولت سیزدهم به منظور بهره گیری از تمام ظرفیت های راهبردی 
جمهوری اسلامی ایران در حوزه سیاست خارجی را مورد تاکید قرار دهم ، این رویکرد 
پنجره ای جدید برای تأمین منافع ملی ایران به ویژه بهره گیری اقتصادی گشوده است. 
امروز روابط خارجی متوازن بر پایه استقلال و عزت ملی و دیپلماسی عملگرا بر پایه 
فهم واقع بینانه از نظام چند قطبی حاکم بر مناسبات جهانی ضرورتی انکارناپذیر برای 
بهره مندی از تمامی ظرفیت های نظام بین الملل و مشارکت فعال در آن برای تأمین منافع 
ملت شریف ایران است.« وی در ادامه سخنان تاکید کرد ثمرات این نگاه به شرق باید در 

معیشت و بهبود وضعیت اقتصادی مردم دیده شود.

تازه های مطبوعات
شرق- این روزنامه با طرح این سوال که آیا » همتی اپوزیسیون رئیسی می شود؟« نوشت: 
فاصله انتقادات عبدالناصر همتی از رئیسی کم و کمتر می شود. به نظر می رسد او در حال 
تبدیل کردن شمایل خود به یک منتقد جدی دولت فعلی است... شاید همتی از همین حالا 
چشــم به انتخابات 1404 دوخته و این احتمال را می دهد که در صورت ورود تقابلی با 

رئیسی بتواند شانس خود را دوباره در انتخابات امتحان کند.
 وطن امروز - این روزنامه با تیتر » موبایل، ارز برترین کالای کشور!« نوشت : موبایل با 
8/1 میلیارد دلار واردات در 6 ماه ابتدایی امسال رتبه اول اقلام وارداتی کشور را کسب 

کرد.
 فرهیختگان - این روزنامه با تیتر » رشد 3 برابری اعضای هیئت علمی زن در 2 دهه« 
نوشت : از سال 80 تعداد دانشجویان دختر دانشگاه های ایران 5/2 برابر و تعداد استادان 

تمام وقت زن هم 3 برابر شده است.
 سازندگی - این روزنامه با چاپ تصویر همسر رئیس جمهور با تیتر » بانوی اول « در 
صفحه یک خود  با اشــاره به  اظهارات اخیر وی درباره نوشتن کتابی شبیه کتاب میشل 
اوباما، نوشت :خانم جمیله  علم الهدی از بین همسران روسای جمهوری ایران، تنها زنی 
است که استاد دانشگاه است و تلاشش برای گفتمان سازی همسرش مشهود است. با این 
حال او اگرچه برآمده از جناح سیاسی اصولگرایان است، اما فعالیت سیاسی بارزی ندارد.

 دنیای اقتصاد - این روزنامه نوشت: اگرچه رفع تحریم ها به نوبه خود تحول بسیار مثبتی 
در زمینه اقتصاد کشور به لحاظ تسهیل صادرات و واردات فناوری های نوین و جدید به 
کشور محسوب می شود؛ اما مسئله مهمی  که نگرانی صنعتگران داخلی را به همراه داشته این 
است که پس از لغو تحریم ها، دولت دیگر نباید سیاست ارزپاشی را به سبک بیماری هلندی 
در پیش بگیرد و دوباره شــروع به واردات انواع و اقسام کالاها و اجناس از کشورهای 
خارجی کند. در این صورت صنایع کوچک و متوسط دچار مشکلات متعددی خواهند شد؛ 

کما این که این صنایع در شرایط کنونی نیز با چالش ها و مشکلات زیادی مواجه هستند.
فاضلی: دولت سیزدهم هیچ تصمیمی برای اخراج من نداشته است 

محمد فاضلی، اســتاد جامعه شناسی دانشکده ادبیات و علوم انسانی دانشگاه شهید 
بهشتی  در واکنش به انتشار اخباری مبنی بر اخراج وی با عناوینی همچون تسویه 
سیاسی دولت سیزدهم با یکی از استادان دانشگاه شهید بهشتی و در پاسخ به این سوال 
که آیا دولت سیزدهم و وزارت علوم پیگیر اخراج شما بوده، گفت:» من چنین ادراکی 
ندارم که دولت سیزدهم یا وزیر علوم به دنبال این مسئله باشند که بخواهند فاضلی از 
دانشگاه اخراج شود. درون دانشگاه گروه هایی وجود دارند که به هر وسیله ای مانع 
از اجرای امور اســتخدامی شدند و کار به جایی رسید که دانشجویان در ترم جدید 
متوجه شدند که هیچ واحدی برای بنده در دانشگاه ارائه نشده است.« فاضلی در ادامه 
تاکید کرد :» من از شــهریور ماه تا به حال سکوت کرده بودم و به دنبال ایجاد غائله 
سیاسی درباره پرونده خودم نبودم و می دانم که بروز چنین وضعیتی برای دولت آقای 
رئیسی که با مشکلات زیادی درگیر است، به نفع دولت هم نبوده است، بنابراین خیلی 
از دوستانی که از موضوع مطلع شدند، ابراز گلایه کردند که چرا در همان شهریورماه 

درباره وضعیت اداری خودم به آن ها هیچ اطلاعی ندادم.« / فارس

انعکاس
تابناک نوشت :  ادعاهای منتشرشده  در فضای مجازی درباره نفوذی بودن و اعدام یک 
فرمانده ارتش تکذیب شــد. این گفته که »چه کسی فکر می کرد که سردار اسماعیلی 
فرمانده پدافند ارتش نفوذی باشد و سرنوشت وی به اعدام ختم شود« ، شایعه ای است 
که با ارسال یک تصویر از یک متن نوشته بی پایه و اساس در حال دست به دست شدن 
است. ظاهراً دشمن از چراغ خاموش بودن اقدامات امیر سرتیپ فرزاد اسماعیلی که در 
کسوت دستیاری فرمانده کل ارتش مشغول خدمت است به *عملیات آفند اطلاعاتی 
جهت جمع آوری اطلاعات* روی آورده که برای تکذیب این ادعا، امیر اسماعیلی خود 

را نشان دهد و از فعالیت های خود بگوید.
 حق رای دوباره! 

کره جنوبی18 میلیون دلار از دارایی های بلوکه شــده ایران در این کشور را به عنوان 
بدهی حق عضویت معوقه تهران به ســازمان ملل پرداخت کرد . چندی قبل  آنتونیو 
گوترش دبیر کل سازمان ملل در نامه ای به رئیس مجمع عمومی سازمان ملل اطلاع داده 
بود ایران حق رای خود را به دلیل افزایش حق عضویت معوقه در سازمان ملل از دست 
داده اســت. قصه از آن جا آب می خورد که بر اساس ماده 1۹ منشور ملل متحد، حق 
رای یک کشور عضو سازمان ملل متحد، زمانی تعلیق می شود که بدهی های معوقه 
آن برابر یا بیشتر از میزانی باشد که باید طی دو سال پرداخت کند. ایران هم که از سوی 
آمریکا تحریم شده و امکان تبادلات بانکی و مالی ندارد، به  رغم میل خود نتوانسته بود 
که حق عضویت را بپردازد. این موضوع اما حالا حل شده است چون وزارت اقتصاد 
و دارایی کره جنوبی اعلام کرد 18 میلیون دلار از دارایی های بلوکه شــده ایران در این 
کشور را به عنوان بدهی حق عضویت معوقه تهران به سازمان ملل پرداخت کرده است.
سفیر و نماینده دایم ایران در سازمان ملل شنبه شب به وقت محلی تایید کرد بدهی معوقه 
ایران به سازمان ملل پرداخت شده و به محض وصول در نیویورک، حق رای کشورمان 
باید طبیعتا در آغاز هفته میلادی )دوشنبه( بازگردد. کره جنوبی بیش از 18 میلیون دلار 
از دارایی های بلوکه شده ایران را به عنوان بدهی حق عضویت معوقه تهران به سازمان 
ملل پرداخت کرده است. مجید تخت روانچی، سفیر و نماینده ایران در سازمان ملل هم 
از بازگشت حق رای ایران در این نهاد بین المللی خبر داد. او پیش از این، در 24 دی 
ماه اعلام کرده بود رایزنی ها را با سازمان ملل برای رفع تعلیق حق رای ایران و واریز 
حق عضویت در این نهاد بین المللی شروع کرده ایم و امیدواریم این کار در اسرع وقت 
به نتیجه برسد.سفیر و نماینده دایم ایران در سازمان ملل متحد افزود: جمهوری اسلامی 
ایران به عنوان عضو فعال سازمان ملل همیشه متعهد بوده است حق عضویت خود را 
به موقع پرداخت کند و ما در عمل نیز این موضوع را ثابت کرده ایم. نماینده ایران در 
سازمان ملل گفت: اما متاسفانه برای دومین سال پیاپی با مشکل پرداخت حق عضویت 
خود مواجه شدیم که دلیل آن به اعمال تحریم های ظالمانه و یک جانبه آمریکا علیه 
ایــران برمی گردد.وی تصریح کرد: تحریم های ظالمانه آمریکا نه تنها در زمینه های 
مختلف از جمله دارو، تهیه اقلام انسانی، تجهیزات پزشکی و غیره تاثیر داشته بلکه در 
کار سازمان ملل نیز وقفه ایجاد کرده است.همزمان کاربری نوشت:شاید دوستی دو ملت 
ایران و کره دارای قدمت بالایی باشــد اما به نظر می رسد کره جنوبی قصد دارد حتی 
پرداخت این حق عضویت را هم برای مردم ایران فاکتور کند و با منت گذاری، به نوعی 

دزدی و راهزنی علنی چند میلیارد دلاری اش از جیب مردم ایران را تطهیر کند.

گروه خبر //  ســید محمد رضا موسوی 
با حضــور در گلزار شــهدای بندرعباس 
 ضمن تبریک ولادت باســعادت حضرت 
زهرا )س( و روز مادر و روز زن اظهار کرد: 
از زمان تحویل شهرداری به شهردار جدید 
مشکلات ناخواسته و بســیاری به وجود 
آمده اســت مانند بسته شدن حساب ها 
به واســطه بدهی های قبلی، بارندگی های 

پیش آمده و بســیاری دیگر از این قبیل 
مشکلات که ســعی در حل آنها داریم با 
 توجه به این گونه مشکلات بعضی از کارها و 
پروژه های شهرداری با توجه به مشکلات 

مالی شهرداری نیاز به زمان بیشتری دارد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ وی افزود: ما 
در شورا تمام تلاشمان این است که در حداقل 
زمان حداکثر کارها را انجام دهیم بندرعباس 
نسبت به دیگر شهرستان ها که نه بلکه نسبت به 
خود بندرعباس حدود چهل سال عقب تر مانده 
و باید پیشــرفت خود را به سریع ترین شکل 
ممکن برگردانیم.  موسوی بیان کرد: بعضی از 

مشکلات مانند مشکل گرفتن سند که سازمان 
مسکن و شهرسازی سالهاست مردم را متوقف 
کرده است موجب رنجش مردم میشود در دیگر 
استان ها گرفتن سند به آسانی انجام می شود 
ولی در اینجا بسیاری از زمین ها سالهاست که 
بلاتکلیف مانده اند و این موضوع در رساندن 
آب، برق، گاز و حتی فاضلاب به این مناطق 
مشکل ایجاد می کند که باید پیگیری شود.وی 
در ادامــه گفت: طرح گاز، فاضلاب و برق در 
خیلی از استان های دیگر سالهاست که حل و 
فصل شده است اما متاسفانه در شهر بندرعباس 
در خیلی از محلات طرح فاضلاب هم انجام 

نشده است در جلساتی که ما با سازمان آب و 
فاضلاب داشتیم در بسیاری از جاها حفاری 
در مســیر معبرهای های اصلی آغاز شده و 
همچنین حفاری در دو محله فرســوده شهر 
بندرعباس یعنی سورو و چاهستانی ها شروع 
شــده است و قرار است از معبرهای اصلی تا 
معبرهای فرعی این محلات هم ادامه دار باشد.

موسوی افزود: حدود 56 زمین ورزشی توسط 
شهرداری ایجاد شده که سازمان های ورزش 
و جوانان حتی بــه این موضوعات ورود هم 
نکرده اند و تمامی هزینه ها و مشــکلات این 
اماکن برعهده شــهرداری بوده است به همین 

دلیل از شــهردار محترم تقاضا داریم هر چه 
سریع تر بودجه پیشــنهادی محلات را به ما 
تحویل دهد. وی در ادامه اشاره کرد: بسیاری 
از طرح های شــهرداری به صورت ناقص از 
سمت پیمانکار به شهرداری تحویل داده شده اند 
و مشکلات آن دامن گیر مردم شده است قطعا 
شورا از لحاظ حقوقی پیگیری این مسائل را 
دنبال می کند تا حق مردم را بگیرد سعی ما بر 
این است علاوه بر شنیدن مشکلات مردم، آنها 
را بررسی و دسته بندی کنیم و کاری را انجام 
دهیم که هم از لحاظ زیرساختی و هم از لحاظ 
خــود کار کاری خوب را تحویل مردم دهیم.
موســوی در پایان خاطر نشان کرد: ما قطعا 
با کسی که در کار مردم گره بیاندازد برخورد 
می کنیم همچنین باید نگاهی عادلانه به محلات 
داشته باشیم و در توزیع زیرساخت ها عادلانه 

عمل شود.

سید محمد رضا موسوی عضو شورای شهر بندرعباس :

با افرادی که در کار مردم گره بیندازند برخورد می کنیم 

گروه خبر // رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس 
بر لزوم توزیع عادلانه امکانات و خدمات شــهری در 
بین محلات بندرعباس توسط شهرداری تاکید کرد و 
گفت: برخی محلات بندرعباس کوچک ترین امکانات 

ورزشی ندارند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛  فاطمه جراره رئیس شورای 
اسلامی شــهر بندرعباس ضمن تبریک ولادت با سعادت 
حضــرت زهرا )س( و روز مادر و زن در جمع مردم محله 
گلزار شــهدا بندرعباس اظهارداشت: تشکیل جلسات و 
نشســتن پای حرف مردم هدف برنامه ریزی شده اعضای 
شورای شهر اســت و این نگاه که از نزدیک مشکلات را 
ببینیم و از زبان خود مردم مســائل بشنویم جزء اهداف ما 

است.وی افزود: قطعا مشکلات شهر بندرعباس و خصوصا 
حاشیه های شهر نسبتا بیشتر است و تمام این موضوعات 
مطرح شده ورزشی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی از سوی 
مردم و مطالبه گران به حق است و ما با بررسی مشکلات و 
اولویت بندی آنها با توجه به اهمیت موضوع حل شدن آن را 
در دستور کار خود قرار می دهیم.رئیس شورای اسلامی شهر 
بندرعباس عنوان کرد: مردم این محله باید از حضور پر برکت 
شهدا مستفیض شــوند چرا که گلزار شهدا جزء بزرگترین 
مکان های فرهنگی شهر بندرعباس است همچنین بعضی از 
مسائل مطرح شده از سوی شما درباره گلزار شهدا است که 
شامل موارد ایمنی و کپسول های آتش نشانی می شود قطعا 
این موضوع اولویت شهردار مرکزی و شهردار منطقه است و 

رسیدگی می شود.جراره تصریح کرد: یکسری از مشکلاتی 
که در مناطق قدیمی و بافت فرسوده وجود دارد این است 
که امکانات و پروژه هایی که در محلات کم برخوردار اجرا 
می شــود به صورت عادلانه نیست برای مثال یک محله 
چندین مکان ورزشــی دارد اما محلــه دیگر یک مکان 
ورزشی هم ندارد و بعضی از محلات مشکل فضای سبز را 
دارند که این موضوعات باید در صدر اولویت های شهرداری 
باشــد.وی ادامه داد:  خانم های حاضر در جلسه خواسته 
اصلی شان ساختن یک مکان برای تفریح فرزندانشان است 
که قطعا باید ایجاد شود و همچنین خیابان کشی محله ای که 
ساکن هستند از خواسته های دیگر آنها است، این موارد جزء 
وظایف شهرداری است و باید تامین شود همچنین برنامه ای 

برای بودجه سال آینده مطرح نشده است و این بازدید  از 
محلات نیازمند زمان است در زمان طرح بودجه در اولویت 
شورای شهر و شــهرداری قرار گیرد تا بودجه ریزی بین 
محلات به صورت عادلانه ای انجام شــود.فاطمه جراره 
اذعان کرد: شــورای ششم با رویکرد دیدن مشکلات مردم 
وارد عمل شده است و قطعا مهم ترین خواسته های مردم را 
در اولویت کار خود خواهد گذاشت؛ حضور ما در این مکان 
و مساجد صرفا حل کردن مشکلات مردم است و برای دادن 
وعده و وعید اینجا نیستیم؛ما قطعا نمی توانیم همه مشکلات 
را حــل کنیم و می خواهیم با امکانــات موجود میزانی از 
مشکلات را که در توان داریم حل کنیم و یک رضایتمندی 
را در مردم ایجاد کنیم.وی در پایان خاطر نشان کرد: مناطق 
مشرف به گلزار شهدا در اولویت شورای شهر خواهد بود و 
ما طبق اطلاعات ارائه شــده از سوی خود شما اهالی این 
محله بر مبنای اولویت ها رسیدگی خواهیم کرد و با  توجه 
به بودجه سال آینده یک الی سه مورد از مشکلات شما را 

حل خواهیم کرد.

رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس :

برخی محلات بندرعباس کوچک ترین امکانات ورزشی ندارند 
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  پاسخگویی آنلاین 
سلام. مرکز ارتباط با مشتریان خودروی

داخلی در خدمت شماست، بفرمایید.
  سلام می خواستم مطمئن بشم که وقتی با 
این ماشین دور بزنم، فرمون و لاستیکش از

جا در نمیاد که؟
   باید درست دور بزنی. اول ماشینو خاموش
کن، بعد با کمک سرنشینای خودرو ماشینو

بلند کن و جهتشو تغییر بده.
جعبه دنده اش چی ؟ سالم کار می کنه ؟

شما فقط در شرایط اضطراری می تونی از
دنده های 3به بالا استفاده کنی. در مواقع
عادی فقط با دنده های 1 و 2 حرکت کن، 

 ایشالا که جعبه دنده برات می مونه .
ترمزشو ضمانت می کنید؟ یه وقت نریم تو درّه؟

تا سرعت 50 کیلومتر من خودم شخصا
ترمزشو تضمین می کنم. ولی بالاتر از اونو  

دیگه نباید به ترمز اکتفا کنی، هم باید به
خدا توکّل کنی، هم باید کف کفشتو بسابی

به زمین که سرعتت کم بشه.
خب حالا اگه کف کفشم تأثیری نداشت

چی؟ ایربگ ها  باز می شن؟
ببین از لحظه ای که دیگه مطمئن شدی که 
تصادف حتمیه تا لحظه برخورد، چندصدم

ثانیه فرصت داری، از این فرصت استفاده کن
و با یه چکشی، چیزی، در محفظه ایربگو از
جا بکن که زنده بمونی. برو به امید خدا..

  محمد رضا رضایی
***

هزینه تست روانشناسی پیش از ازدواج، یک میلیون تومان
تست پولکی

در بله برون ترگل و ورگل کن
منبر برو و نطق چنان بلبل کن
اول بچکاپ نامزد را بعدش

اندیشه ماشین عروس و گل کن
بین خودت و همسر آینده خویش 
استاد مشاوری چو من را پل کن

تا رأی به وصلت بدهم بی زحمت 
 یه کم سر کیسه را عزیزم شل کن

  فرشته پناهی

طنز

جنوب کشور

آرزو توکلی سرویس استان ها // فرمانده 
قرارگاه منطقه ای ارتش جنوبشرق کشور 
تاکید کرد: قطعــا حضور ما یک حضور 
مداوم و دائمی خواهد بود تا کاملا بحران 
سیل در منطقه فروکش کند و مردم به 

زندگی عادی خود برگردند.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سرتیپ دوم امیر 
غلامعلیان در بازدید از مناطق سیل زده جنوب 
استان کرمان گفت: به محض ابلاغ دستور امیر 
سرلشکر موسوی فرمانده کل ارتش به نیروی 

زمینی محوری مبنی بر اعزام نیروهای امدادی 
برای کمک به مردم عزیزمان در جنوب استان 
کرمــان بلافاصله قــرارگاه منطقه ای جنوب 
شــرق ارتش با ادوات کامل مهندسی رزمی 
خود با ده ها دستگاه مورد نیاز جهت بازکردن 
 مســیرهای مسدود شــده زمینی و همچنین 
لایــه روبی رودخانه ها شــامل خودروهای 
مکانیکــی، خودروهای  بیل  لــدر،  بلدوزر، 
مایلر،  گریــدر، همه را با آمار کامل به منطقه 
سیل زده جنوب کرمان اعزام کردیم.وی ادامه 

داد: با توجه به اینکه حدود ۳۳۰ روســتا در 
ســیل محصور شده بود با اســتفاده از تجمع 
ادوات مهندسی قرارگاه بالغ بر ۹۰ درصد این 
 راه ها، بازگشایی شــده است. فرمانده قرارگاه 
منطقه ای ارتش جنوب شــرق کشور درباره 
 امدادرســانی هوایــی نیز گفــت: باتوجه به 
 مســدود بــودن راه هــای زمینــی، کلیــه 
امدادرســانی های هوایی، تاجایی که شرایط 
جوی اجازه می داد با اســتفاده از بالگردهای 
هوانیروز ارتش جمهوری اسلامی ایران انجام 

شــد. وی از پخت نان و طبغ غذا برای مردم 
گرفتار ســیل اظهار کرد:  تــا امروز حدود ۶ 
 هزار پرس غذای گرم به اضافه حدود۷۰ هزار 
قرص نان با اســتفاده از قبــاض خانه ها و 
آشپزخانه های ســیار در بین مردم عزیزمان 
توزیع کردیم.غلامعلیان بیان کرد: عمده فعالیت 
ما در منطقه جنوب کرمان بحث بالگردی بود 
که تا امروز حدود ۲۱ ســورتی پرواز توسط 
بالگردهای هوانیروز در منطقه سیل زده انجام 
شده اســت. فرمانده قرارگاه منطقه ای ارتش 

 جنوب شــرق کشــور عنوان کرد: اقدامات 
نیروی زمینی ارتش معطوف به جنوب استان 
نبود، در استان سیســتان و بلوچستان هم با 
توجه به مشــکلاتی کــه در نواحی دلگان و 

گلمرتی اتفاق افتاده بــود، در مکان هایی که 
امکان دسترسی زمینی وجود نداشت و مردم 
در معذورات بودنــد از امکانات ارتش جهت 

جابجایی مردم و آذوقه به کار گرفته شد.

فرمانده قرارگاه منطقه ای ارتش جنوب شرق کشور:

ارتش تا فروکش کردن بحران سیل در کنار مردم می ماند

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //مدیر 
نمایندگی ستاد دیه استان یزد با بیان اینکه از 
ابتدای امسال تاکنون ۱5۶ زندانی مالی جرائم 
غیرعمد از زندان های یزد آزاد شــدند، گفت: 

یزد دیگر زندانی زن محکوم مالی ندارد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سیدمســعود عظیمی 
اظهار داشــت: به همت ستاد دیه اســتان یزد و با 
مشارکت خیرین و نیکوکاران استان از ابتدای سال 
جاری تاکنــون ۱۵۶ محکوم مالی جرایم غیر عمد 
از زندان های استان آزاد شدند و به آغوش خانواده 
بازگشتند.عظیمی افزود: بدهی این مددجویان ۶۱۳ 
میلیارد ریال بود که ۴۹۲ میلیارد ریال توسط اعضا 
کمیته صلح و سازش ســتاد دیه استان از شکات 
گذشت رضایتمندانه اخذ شــده و بقیه این مبلغ از 
منابع این ستاد شامل کمک های خیرین و نیکوکاران 
نوع دوست و تسهیلات بانک های عامل ۱۲۱ ریال 
به حساب ســپرده دادگستری واریز و زمینه آزادی 
این ۱۵۶ نفر و بازگشت آنها به آغوش گرم خانواده 

فراهم شد.

  وی با تشــریح نوع محکومیــت این مددجویان 
گفت: از این تعداد آزاد شده ۱۱۰ مددجو مربوط به 
محکومان مالی ۱۹ مددجو محکوم نفقه، تعداد ۱۴ 
مددجو محکوم پرداخت مهریه، ۹ مددجو محکوم 
پرداخت به دیه حادثه کار، ســه مددجو محکوم به 
پرداخــت دیه تصادفات رانندگــی و یک مددجو 

محکوم به پرداخت دیه غیر عمد بودند.
  عظیمــی ضمن تقدیر از زحمات بی وقفه کارکنان 
و اعضای کمیته صلح و ســازش این ستاد گفت: از 
این تعداد آزادی تعداد ۳۷ مددجو با انجام مشاوره و 
اصلاح ذات البین توسط مددکاران این ستاد و ۱۱۹ 
مددجو با پرداخت از منابع، شامل کمک های خیران 
و نیکوکاران نوع دوست و تسهیلات بانک های عامل 
از زندان آزاد شدند که از این تعداد ۱۳ مددجو زن و 

۱۴۳ مددجو مرد بودند.
  مدیر نمایندگی ستاد دیه استان یزد، ضمن تقدیر از 
مرکز نیکوکاری امام هشتم )ع( متشکل از کارکنان 
صنعت برق استان یزد به دلیل همکاری با این ستاد 
در برگزاری گلریزان مهر فاطمی گفت: به مناسبت 

سالروز شــهادت حضرت فاطمه الزهرا )س( ستاد 
دیه اقدام به برگزاری آئینــی تحت عنوان گلریزان 
مهر فاطمی ویــژه آزادی مادران دربنــد کرد و با. 
کمک های خیران، مؤسسات خیریه و کارخانه ها و 
شــرکت ها موفق به آزادی این مادر در بند شده و 
هم اکنون یزد زندانــی زن محکوم مالی جرایم غیر 
عمد مشمول کمک ندارد.عظیمی گفت: هم اکنون ۵۱ 
محکوم مالی جرایم غیر عمد در زندان های اســتان 
یزد به سر می برند که برای آزادی آنها مبلغی قریب 
به ۲۳ میلیارد تومان نیاز است.وی گفت: ستاد دیه 
یک مؤسسه خیریه غیر تجاری و غیر انتفاعی است 
که تنها در زمینــه آزادی زندانیان جرایم غیر عمد 
مالی فعالیت می کند و نیکوکاران و خیرین می توانند 
کمک های خود را برای آزادی زندانیان جرایم غیر 
عمد به حساب های ســتاد دیه استان یزد به شماره 
و  مجــازی ۶۲۷۷-۶۰۷۰-۰۰۰۰-۳۲۳۱  کارت 
شماره حســاب ۰۱۰۸۸۸۸۸۸۸۰۰۲ بانک ملی، 
۶۶۶۶۶۶ پســت بانک و یا با شــماره گیری کد 
دســتوری #۱۱۳۳۶۶۵۵ کمک هــای خود را به 
حساب ستاد دیه اســتان یزد واریز نمایند.عظیمی 
یادآور شد: شماره تلفن ۳۶۲۹۸۲۰۰ روابط عمومی 
ستاد دیه استان یزد پاسخگوی سوالات عموم خیران 
و مردم نیکوکار پیش بینی شــده است که می توانند 

اقدام کنند.

مدیر نمایندگی ستاد دیه استان یزد:

یزد دیگر زندانی زن محکوم مالی ندارد
رئیس انجمن برنج خوزستان :

قیمت برنج محلی خوزستان عادلانه نیست
حسن سیلاوی سرویس استان ها // رئیس انجمن 
برنج خوزســتان گفت: قیمت برنــج ارقام محلی 
استان در ماههای اخیر به هیچ وجه عادلانه نبوده و 
برای کاهش یا تعادل قیمت  راهی جز واردات برنج 

نیست. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد ســواری افزود:برخی 
دلالان برای بالا نگه داشتن قیمت برنج محلی ، عرضه آن 
را به بازار محدود کرده و کمبود کاذب در بازار برنج شکل 
گرفته اســت که به هیچ وجه به سود مصرف کننده نهایی 
که مردم هستند نیست.وی به تدابیر و تصمیم دولت برای 
حمایت از برنج کاران از جمله خرید حمایتی و ممنوعیت 
واردات برنج اشــاره کرد و اظهار داشــت: برای شکستن 
قیمت برنج داخلی باید دولت واردات برنج را تسهیل کند 
و بــه بخش خصوصی اجازه دهد برنج با ارز نیمایی وارد 
کند تا بازار برنج از التهاب خارج شــده و به ثبات برسد.

رئیس انجمن برنج خوزستان با اشاره به قیمت بالای برنج 
تولیدی این استان در ماههای اخیر که بعضا" هرکیلوگرم 
عنبربو تا ۴۰۰هزار ریال رســیده است افزود:خروج برنج 
محلی از استان نیز در قیمت بالای آن بی تاثیرنبوده است.

رئیس انجمن برنج خوزســتان با اشــاره به نقش برخی 
دلالان دراختلال در بازار برنج اســتان گفت: نظارت بر 
بازار برنج و برخورد با متخلفان و ســوء استفاده کنندگان 
می تواند تا حدودی زیادی از التهاب و نابسامانی دربازار 
بکاهد.ســواری بیان کرد: برای کنترل قیمت برنج محلی ، 
باید مجموعه ای از اقدامات در دستور کار گیرد تا قیمت 
برنج به ثبات برســد و مردم بیش از این آسیب نبینند.وی 
نظارت بر بازار ، برخورد با دلالان و محتکران شــالی و 
عرضه متوازن و نامحدود برنج وارداتی به قیمت مصوب 
از راهکارهایی دانست که می تواند به ثبات در بازار برنج 
در آستانه سال جدید منجر شود.به گفته سواری اگر دولت 
برای کنترل قیمت برنج وارد عمل نشود و تصمیم درستی 
نگیرد قیمت برنج داخلی و محلی همچنان به روند صعودی 

خــود ادامه خواهد داد.رئیس انجمن برنج خوزســتان با 
اشاره به اینکه ممنوعیت خروج شلتوک تولیدی خوزستان 
به خارج از اســتان می توانست به سود مردم استان باشد 
افزود: ممنوعیت خروج شــلتوک از خوزستان پس از ۲ 
روز  لغو و خروج شــلتوک از استان آزاد شد.سواری با 
اشــاره به وجود حدود ۵۰۰واحد شالی کوبی در استان و 
اشتغال ۱۷هزار نفر در این واحدها و نقشی که واحدهای 
برنج کوبی در تامین خوراک دام دارند افزود:به هر حال هر 
تصمیمی که گرفته می شود باید جامع ، کامل و دربرگیرنده 
تامین منافع عمومی استان و حفظ اشتغال باشد.به گزارش 
ایرنا حدود ۲ ماه اســت که برنج دانه بلند هندی به قیمت 
مصوب هر کیلوگرم ۱۸۵هزار در فروشگاههای زنجیره ای 
استان عرضه نمی شود ولی برنج هندی با برندهای مختلف 
کیلویــی بین ۲۵۰تــا ۳۰۰هزار ریال به وفــور در بازار 
شهرهای اســتان وجود دارد.بر اساس اعلام انجمن برنج 
استان خوزستان امسال با وجود کم آّبی و ممنوعیت کشت 
برنج ، حدود ۸۰هزار هکتار زیرکشت برنج قرار گرفت و 
حدود ۱۶۰هزار تن برنج محلی در خوزستان تولید شد.با 
این میزان تولید ، خوزستان رتبه سوم تولید برنج کشور را 
پس از استان های گیلان و مازندران دارد.سطح زیرکشت 
برنج در سال های اخیر بنا به وضعیت ذخایر آبی سدهای 
استان متفاوت بوده به طوری که در سال زراعی ۱۳۹۸-

۱۳۹۷ کشت برنج در خوزستان به رقم بی سابقه ۲۷۰هزار 
هکتار و در سال زارعی بعد به ۲۰۰هزار هکتار کاهش و 
در ســال زراعی ۱۴۰۰-۱۳۹۹ به حدود ۸۰هزار هکتار 
محدود شد.در سال زراعی ۱۳۹۸-۱۳۹۷ تولید شلتوک 
در خوزستان به علت آب فراوان در پشت سدهای استان 
به ۹۰۰هزار تن و اســتحصال برنج به ۵۵۰هزار تن رسید 
که در تاریخ کشــاورزی خوزســتان بی مانند بود.استان 
خوزســتان با تولید ۱۷.۵میلیون تن محصولات زراعی و 
باغی و عمل آوری بیش از ۱۲۴ نوع محصول رتبه نخست 

کشوری را دارد.

 مهران ســلطانی نژاد ســرویس 
استان ها //  اســتاندار بوشهر با 
تاکید بر لزوم تقویت زیرساخت های 
بندری در استان بوشهر گفت: باید 
برای تسهیل در روند صادرات کالا 
در بنادر اســتان اقدامات اساسی 

انجام شود.
  به گزارش خبرنــگار دریا ، احمد 

فعالیت های  بررسی  در  محمدی زاده 
بنــادر و دریانوردی بوشــهر اظهار 
داشت: اســتان بوشهر با برخورداری 
از ســواحل طولانی و بنــادر متعدد 
ظرفیت هــای بســیار مهمــی برای 
دارد.وی  کالا  واردات  و  صــادرات 
به برنامه ریزی صــورت گرفته برای 
در  بندری  زیرســاخت های  توسعه 

استان بوشهر بر لزوم تسریع در روند 
اجرای طرح های زیرساختی در این 

حوزه تاکید کرد.
   استاندار بوشهر ظرفیت های استان 
بوشهر در حوزه بنادر و دریانوردی را 
مطلوب توصیف کرد و ادامه داد: یکی 
از اقدامات مهم در حوزه بنادر استان 
بوشهر توسعه زیرساخت ها در جزیره 

نگین اســت. وی تاکید کرد: استان 
بوشهر در عرصه صادرات و واردات 
کالا و تبادلات تجاری با کشورهای 
همســایه ظرفیت مهمی دارد که باید 
فعالیت های  روند  در  تســریع  برای 
صادراتی و وارداتی اقدامات اساسی 
بازدید  در  شــود.محمدی زاده  انجام 
از انبار کالا ســازمان اموال تملیکی 
در محوطه بندر بوشــهر گفت: روند 
تعیین تکلیــف کالاها، خــودرو و 
سایر ماشــین آلات در انبار سازمان 
جمع آوری و فــروش اموال تملیکی 

تسریع می شود.

استاندار یزد  عنوان کرد 

اجرای طرح های عمرانی و تولیدی یزد با پیوست فرهنگی و توجه به محیط زیست 
ســرویس  زاده  حائری   علیرضــا 
استان ها // استاندار یزد گفت: نباید 
استان  تولیدی  و  عمرانی  طرح های 
نادیده  و  فرهنگی  پیوســت  بدون 
گرفتن مسایل زیست محیطی اجرا 
شود ،باید همه مسئولان برای تحقق 
اهداف مورد نظــر پیگیر و در این 

مورد به جد اقدام کنند. 
   بــه گزارش خبرنــگار دریا ، مهران 
فاطمی در همایش فصلی ائمه جمعه یزد 
که در مجتمع فرهنگی غدیر مرکز استان 
برگزار شد افزود: توسعه فرهنگی  هدف 
اصلی دولت است ،برای تحقق آن وجود 
پیوست فرهنگی باید همواره در تمامی 
با قدردانی  امور جدی گرفته شود.وی 
از تمامی کسانی که برای تحقق اهداف 

نظام و انقلاب  اســلامی تــلاش دارند 
ادامه داد: رویکرد ما در توسعه استان، 
داشتن پیوست فرهنگی و مسایل زیست 
محیطی  در همه طرح هاســت و هیچ 
طرحی را در اســتان بدون داشتن این 
پیوســت ها اجرا نخواهیم کرد و اجازه 
هم نمی دهیم کارخانه ای به هر قیمتی و 
بدون توجه به این مسایل تاسیس شود.

    اســتاندار یزد بیان کرد: گردشگری 
به هر قیمتــی را نمی پذیریــم و باید 
باورهــا، ارزش ها و رفتارهای دینی  و 
اســلامی را در این حوزه تقویت کرد و 
 بودجه لازم برای تکمیل طرح های نیمه
  تمام بــالای ۶۰ درصد پیشــرفت را 
مدنظــر قرار دادیــم و رویکردمان هم 
توجه به مناطق کمتر برخوردار اســتان 

است.  
همچنین رئیس شــورای سیاستگذاری 
ائمه جمعه یزد گفت: توجه به ســبک 
زندگی اســلامی، خانــواده، حجاب و 
عفــاف، عمق بخشــی و تبیین اهداف 
و آرمان هــای انقــلاب و احیای نقش 
پایگاه های بســیج و مساجد در حوزه 
مســایل  فرهنگی در استان ضروری 

است .
  حجت الاســلام ســید جمال الدیــن 
نجم الهدی افزود: برای داشتن جامعه ای 
اســلامی باید همواره توجه به پیوست 
فرهنگــی و ارتقــای امــور معنوی با 
همکاری بخش های مختلف و مسئولان 
در یزد و تمامــی مناطق مدنظر جدی 
قــرار گیرد کــه تحقــق آن از جمله 

مطالبه عمومی و امری حیاتی اســت . 
در ایــن همایش تعدادی از ائمه جمعه، 
دغدغه هــای خود به ویــژه در زمینه 
تکمیل طرح های نیمــه تمام عمرانی ، 
گرانی و تورم، آلودگی هوا و آسیب های 
فرهنگی در حوزه گردشگری را مطرح 

کردند.

دریافت مجوز مرکز نازایی جنوب کرمان از وزارت بهداشت 
 آرزو توکلی ســرویس استان ها // سرپرست 
دریافت  از  پزشــکی جیرفت  علوم  دانشگاه 
وزارت  از  نازایی جنوب کرمــان  مجوز مرکز 

بهداشت خبر داد.  
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ علی اصغر خیرخواه 
سرپرســت دانشگاه علوم پزشــکی جیرفت ،مرکز 
ناباروری را در راستای اهداف فرزندآوری ضروری 
دانست و گفت:راه اندازی مرکز نازایی جنوب کرمان 
را بــرای اولین بار در این منطقــه خدمتی ماندگار 
برای مــردم خواهد بود زیرا با راه اندازی این مرکز 
مردمان جنوب کرمان مجبور نیستند جهت دریافت 
خدمات ناباروری به استان همجوار و دیگر مناطق 
مراجعــه کنند.وی با بیان اینکــه هزینه های مرکز 
ناباروری تحت پوشش بیمه سلامت قرار می گیرد، 
افزود: هزینه مراجعه کنندگان بســیار کم می شود 
 و این خدمتی بزرگ به مــردم منطقه بوده چرا که 
خدمات را در منطقه خود با کمترین هزینه دریافت 

می کنند.
  سرپرســت دانشــگاه علوم پزشــکی جیرفت به 
ســفر ریاســت محترم جمهور به مناطق سیل زده 

 اشاره کرد و ضمن تشــکر از همراهی و همدردی 
حجت الاســلام رئیســی با مردم مناطق سیل زده 
جنوب کرمان گفــت: با تمام توان و تلاش به مردم 
مناطق ســیل زده خدمت رســانی می کنیم.وی با 
بیان اینکه قبل از سیلاب اخیر اعضای ستاد بحران 
دانشگاه علوم پزشکی جیرفت در آماده باش کامل 
بودند، گفت: در سیلاب اخیر تیم های بهداشتی در 
مناطق سیل زده حاضر و خدمات رسانی می کردند.

وی افزود: معاونین بهداشتی و درمان دانشگاه علوم 
پزشکی جیرفت طی جریان سیلاب اخیر در مناطق 
سیل زده حاضر بودند و از نزدیک خدمات رسانی 

به مردم سیل زده را رصد می کردند.
   سرپرســت دانشــگاه علوم پزشــکی جیرفت به 
برنامه ریزی دقیق این دانشــگاه در جریان سیلاب 
اشــاره کرد و از هدف گذاری قبل و بعد از سیلاب 
 خبــر داد و گفــت: تیم های بهداشــتی در مناطق 
ســیل زده حاضر و در حال خدمت رسانی هستند.

وی با بیــان اینکه پیــش بینی هــای لازم برای 
جلوگیری ازشیوع بیماری های عفونی و منتقله از 
آب و غذا انجام شده است، اظهار کرد: نگاه عدالت 

 و تعالی سلامت بعنوان شعار وزرات بهداشت  مورد 
توجه جدی اســت. وی بــا بیان اینکه اســتفاده 
حداکثری از امکانات علوم پزشــکی برای خدمت 
 به مــردم انجام شــود، بر صرفه جویــی و حفظ 

بیت المال تاکید کرد.
  وی افزود: نگاه وزارت بهداشت به مناطق محروم  
و ایجاد عدالت اســت لذا در این راستا خانه های 
بهداشــت تکمیل و بــه بهره برداری می رســند. 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جیرفت بر احتمال 
 ایجاد مــوج دیگری از کرونا تاکیــد کرد و گفت: 
 مردم ســوش جدیــد کرونا)امیکــرون( را جدی 
بگیرند و از عادی انگاری و سهل انگاری خودداری 
کننــد.وی با بیان اینکه پیشــگیری بر درمان مقدم 
است، اظهار داشت: مردم حتما واکسیناسیون کرونا 
را انجام دهند و پروتکل های بهداشــتی را رعایت 

کنند.
  وی بهترین راه مقابله با کرونا را واکسیناســیون و 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی عنوان کرد و به 
اطلاع رسانی بیشتر برای افزایش مشارکت مردم در 

این زمینه تاکید کرد.

 

استاندار بوشهر تاکید کرد 

لزوم تقویت زیرساخت های بندری استان بوشهر 
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اقتصادی

رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی :
بارش  های اخیر باعث رفع خشکسالی نمی شود

   ســرویس اقتصادی // رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران 
خشکسالی با اشــاره به تاثیر بارندگی های اخیر بر تامین آب کشور 
گفت: بارش های اخیر به شکل بی ســابقه ای درتامین آب مورد نیاز 
استان های جنوبی موثر بوده است اما برنامه های سازگاری با کم  آبی 
باید در سطح کشور در اولویت قرار گیرد و تمام برنامه های توسعه در 
سطح کشور مطابق با طرح های سازگاری با کم آبی طراحی شود. احد 
وظیفه درباره میزان بارش های کشور از ابتدای سال جاری تا30دی ماه 
اظهارکرد: میانگین بارندگی در کشــور، از ابتدای ســال آبی جاری 
۹8.3میلیمتر بوده است که 4 درصد بیشتر از میانگین بلند مدت بوده 
یا به عبارتی میانگین بارش کشــور در محدوده نرمال است. میانگین 
بارش از ابتدای فصل جاری )زمستان(58.4 میلیمتر و  77.5 درصد 
بیش از میانگین بلندمدت بوده است.رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت 
بحران خشکســالی درباره میزان بارندگی در دی ماه گفت: میانگین 
بارش تجمعی در پهنه کشور طی ماه اول زمستان 58.4 میلی متر ثبت 
شــد. این میزان  77.5 درصد بیش ازمیانگین بارش بلندمدت است. 
طی هفته آخر دی ماه نیز بارندگی در کشور 28.6میلی متر ثبت شد که 
حــدود 23۹ درصد بیش از میانگین بارش بلند مدت در بازه زمانی 
مشابه اســت.وظیفه ادامه داد: توزیع بارش در کشور به گونه ای است 
که در استان های جنوبی تا جنوب  شرقی کشور میزان بارش بیش از 
نرمال بلند مدت و در استان های شمال  شرقی، غرب تا جنوب غرب 
کشور در استان های واقع در دامنه های جنوبی البرز از جمله تهران و 
سمنان میزان بارش بین 25 تا 50 درصد کمتر از نرمال است.وی در 
پاســخ به این پرسش که چقدر بارش های ماه های اخیر درتامین نیاز 
آبی کشور تاثیر داشته است، گفت: به طور قطع بارش ها عامل اصلی 
تامین آب کشور و تغذیه سفره های زیرزمینی هستند. بارش های اخیر 
به شکل بی سابقه ای در تامین آب مورد نیاز استان های جنوبی کشور، 
حداقل در کوتاه مدت موثر بوده است. بارندگی هایی که بیشتر از حد 
نرمال هستند، در تغذیه سفره های زیرزمینی و تامین آب برای مصارف 
مختلف از آب های سطحی بسیار موثر است و با توجه به بارش های 
کم جنوب کشــور در دو ســال اخیر،این بارش ها بسیارمهم  و تاثیر 
گذار هســتند.رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی با 
بیان اینکه در دو دهه اخیر خشکســالی  ها به مراتب بیشتر از بارش 
نرمال و دوره ترسالی بوده است، اظهار کرد: با این وجود، برداشت آب 
از ســفره های زیرزمینی به شکل بی سابقه ای افزایش یافته است.وی 
ادامه داد: با توجه به میزان برداشت آب از سفره های زیرزمینی، حتی 
دریافت بارش در حد نرمال در کشور نیز به معنی تامین تمام آب مورد 
نیاز برای مصرف در سطح فعلی نیست و تامین آب مورد نیاز در سطح 
فعلی تا حد زیادی به تخلیه پیوسته سفره های زیرزمینی منجر می شود 
و حجم آب برداشتی بســیار بیش از حد مجاز یا توان اکولوژیک و 
تجدیدپذیری آبخوان ها است.وظیفه در پایان تصریح کرد:برنامه های 
سازگاری با کم  آبی باید در سطح کشور در اولویت قرار گیرد و تمام 
برنامه های توسعه مطابق با طرح های سازگاری با کم  آبی طراحی شود.

خبر

   

بازار اجاره که  اقتصادی //  ســرویس 
اکنــون تحت تاثیر کمبــود عرضه و 
رقم هایی  به  مســکن  قیمت  افزایش 
خارج از توان خانوار رســیده اســت، 
ترکش کِِاهش ساخت و ساز در ۸ سال 
مسکن  موقع  به  تحویل  عدم  گذشته، 
مهر و طولانی شدن صف مستاجران را 

می خورد. 
   نرخ رشد ســالیانه مسکن از حدود ۹۹ 
درصد در سال گذشته به 21 درصد در سال 
جاری کاهش پیدا کرده است که نتیجه ثبات 
در بازار در پی آغاز ساخت 4 میلیون واحد 
مسکونی و طرح ملی دولت است،  با این 
حال خبر بد این است که بازار اجاره بها 
به رشد ماهیانه قابل توجهی رسیده که از 
توان و عهده مستاجر خارج است.به اذعان 

 وزارت راه و شهرســازی، بازار اجاره در 
پی کاهش ساخت و ساز مسکن در 8 سال 
گذشــته، اکنون در شرایط نامتعادلی به سر 
 می برد که موجب رنجِ مســتاجران هنگام 
پیدا کردن یک واحد خالی شــده اســت.

وزارت راه وشهرســازی ماه گذشته و در 
اطلاعیه ای که در واکنــش به تماس های 
مردمی بود اعلام کرد کاهش عرضه مسکن 
در سال های قبل، قیمت مسکن را افزایش 
داد که اکنون موجــب افزایش قیمت رهن 
و اجاره شده اســت.به اذعان وزارت راه و 
شهرســازی، با توجه به همبستگی قیمت 
مســکن و نرخ اجاره بها و رهن، افزایش 
قیمت مسکن با تاخیر منجر به افزایش قیمت 
رهن و اجاره واحد مســکونی شده است. 
در این اطلاعیــه »همراهی برخی عوامل 
 درونی از جمله کاهش عرضه مســکن در 
ســال  های قبل« قیمت مســکن را در اثر 
افزایش تقاضای ســرمایه  ای، افزایش داده 
است.   میزان ساخت و ساز مسکن که تا قبل 
از سال های۹2 به بیش از 600 هزار واحد 
مسکونی در ســال می رسید، در سال های 
بعد به 350 هزار واحد کاهش یافت و این 

درحالی است که تاخیر در تکمیل مسکن 
مهر که می توانست صف جمعیت مستاجران 
را کاهش دهد نیز به وضعیت بحرانی دامن 
زد و از دوسال گذشته با تغییر آخرین وزیر 

کابینه دولت دوازدهم، تکمیل مسکن 
مهر بــه کندی آغاز 

جمعیت  شد.
درصف 

ه  ند ما
مشتری  که 

مسکن  واحدهای 
مهر بودند، با وعده وعید افتتاح 

قریب الوقوع طرحها، از خرید مسکن دست 
کشــیدند و با کاهش ارزش پول وهم زمان 
رشــد بی رویه قیمت ها مستاجر ماندند و 
صف ورودی های بازار اجاره را طولانی تر 

کردند.
* جزییات نرخ رشد اجاره بها  

  در پی کمبود عرضه در گام نخست، نرخ 
اجاره نشینی شــهری در کل کشور از 18 
درصد در ســال 1365 بــه 38 درصد در 
سال 13۹5 رسید. با این حال دولت وقت 
برنامه ای برای کنترل بازار اجاره نداشت و 
ساخت و ساز مسکن مهر هم که می توانست 
تا حدودی صف بازار اجاره را کاهش دهد 

در دستور کار نبود. 
  در سال 13۹8 در تهران 42 درصد مردم 

مستاجر شدند و اکنون در سال 1400 تعداد 
مســتاجران پایتخت از مالکان بیشتر شده 
اســت.  طبق گزارشات مرکز ملی آمار در 
ســال های 13۹5 و 13۹6 سهم مسکن از 
هزینــه خانوار 44 درصد بود که در 
سال 13۹7به 46.8 
در  و  درصد 
ســال 

 1 3 ۹ 8
درصد   4۹.۹ بــه 
رســید. این عدد در سال های 
13۹۹ و 1400 بیــن 55 تا 60 درصد از 
هزینــه خانوار را به خــود اختصاص داد 
و به اذعان »رســتم قاســمی« وزیر راه و 
شهرسازی که دو هفته پیش در صحن علنی 
مجلس اعلام کرد اکنون 60 تا 70 درصد 

هزینه خانوار خرج هزینه مسکن می شود.
*  رنجِ بازار اجاره از کمبود ساخت 

و ساز است
  کارشناسان معتقد هستند رنج بازار اجاره 
اکنون از کمبود عرضه واحد مســکونی به 
بازار و همزمان افزایــش تقاضای اجاره 
است و این مشــکل بزرگ نتیجه کمبود 
ساخت و ساز در 8 ســال گذشته است.

دولت گذشته در دوسال پایانی فعالیت خود 
با طرح ساخت مســکن ملی وارد کنترل 

بازار مســکن شــد و این درحالی بود که 
رشد قیمت مسکن در سال ۹6 به سال ۹۹ 
به 400 درصد افزایش یافته بود و شروع 
ساخت و سازها با 6 سال تاخیر، تاثیری در 
کنترل نابسامانی بازار اجاره نداشت.دولت 
دوازدهم در پی تاخیری که در ســاخت و 
ساز مسکن داشت، به این نتیجه رسید که 
وزارت راه و شهرســازی را مسئول تهیه 
بسته حمایتی برای ساماندهی بازار مسکن 
کنــد، وام ودیعه مســکن در هیئت دولت 
تصویب و برای قراردادهای اجاره نیز سقف 
قیمتی تعیین شــد، اما اکنون و 3 سال بعد 
از اجرای بسته حمایتی از مستاجران به 
اذعان مرکز آمار کشــور رشد اجاره بها 
در هر فصل رکورد مــی زند و دی ماه 
امسال به نسبت ماه قبل،  نرخ اجاره بها 
با افزایش 4.6 درصد نسبت به ماه گذشته 
رتبه سوم بیشترین افزایش ماهیانه قیمت را 
در بین کالاها و خدمات به خود اختصاص 
داد.مطابق اعلام مرکز آمار ایران در دی ماه 
1400 دخانیات با 5.1 درصد، نان و غلات 
4.8 درصــد، اجاره مســکن 4.6 درصد، 
مســکن 4.5 درصد و هتل و رستوران با 
4.1 درصد بــه ترتیب بالاترین نرخ تورم 
ماهیانــه را در بین کالاهــا و خدمات به 
خود اختصاص داده اند.رشد اجاره بها در 
پایتخت که تا سال گذشته 2۹.4 درصد بود 
آذرماه امسال به 51.2 درصد رسیده است. 
رقم رشد اجاره بها در کل کشور از 32.4 
درصد در آذر سال گذشته اکنون به 54.2 

درصد در آذر امسال رسیده است.
  کارشناســان معتقد هستند اکنون قیمت 
اجاره با نزدیک شــدن به قیمت مسکن، 
بــه رقم هــای غیرقابل کنترلی رســیده 
است. برنامه دولت ســیزدهم نیز ساخت 
 ســالیانه یک میلیون واحد مســکونی و

کوتاه کردن صف مستاجران است تا بلکه 
بازار متلاطم اجاره در پی ورود خانه های 

جدید به بازار تا حدودی کنترل شود.

افزایش صفِ مستاجران در پی ۸ سال تاخیر در ساخت مسکن

 ســرویس اقتصــادی // پس از دســتور رئیــس جمهوری بر 
آسان ســازی پرداخت تسهیلات به آحاد جامعه، در گام نخست 
شاغلان، بازنشستگان،   مستمری بگیران دستگاه های اجرایی و 
شرکت های بخش خصوصی می توانند تنها با نامه کسر از حقوق و 

چک یا سفته وام 50 تا ۱00 میلیون تومانی دریافت کنند. 
   بهبود معیشت و رفاه مردم مهمترین دغدغه دولت سیزدهم بوده است 
و رئیس جمهوری بارها در جلسه با تیم اقتصادی و اخیرا در نشست 
با مدیران عامل بانک ها بر تســهیل شــرایط اخذ وام تاکید داشتند.
برهمین اســاس وزیر اقتصاد نیز هفته گذشته در برنامه تلویزیونی با 
اشاره به قاعده ســختگیرانه پرداخت وام در سال های گذشته اعلام 
کرد که به زودی گام های نخست برای بهبود شرایط برداشته می شود.
براین اســاس معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت 
اقتصاد درخصوص جزئیات پرداخــت وام خرد بدون ضامن گفت: 

 در مرحله اول شــرایط اخذ وام خرد برای شــاغلان، بازنشستگان، 
مستمری بگیران دستگاه های اجرایی اعم از وزارتخانه ها، سازمان ها 
شرکت های دولتی، شاغلان و بازنشستگان نهادهای عمومی غیردولتی، 
شــرکت های بزرگ بخش خصوصی که از شعبات بانک های ذیربط 
حقوق دریافت می کنند و رتبه اعتباری A، B و یا C دارند می توانند 
نســبت به اخذ وام اقدام کنند.»عباس حســینی« افــزود: از امروز 
)یکشنبه( بخشنامه های مربوطه توسط بانک های عامل ابلاغ می شود 
و براین اساس چندین بانک اقدامات لازم در این رابطه انجام دادند.

وی اظهارداشت: متقاضیان می توانند برای وام های  50میلیون تومانی 
می توانند بدون ضامن و تنها با نامه کسر از حقوق و برای 50 تا 100 
میلیون تومان علاوه بر نامه کسر از حقوق، باید یک سفته یا چک برای 

دریافت وام به بانک ها مراجعه کنند.
   معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد افزود: 

همچنین برای ســایر کارکنان بخش های خصوصی کوچک که جزو 
مشــمولان اول نیستند اما در بانک دریافت کننده حقوق خود دارای 
رتبه اعتباری A و B هستند نیز این امکان وجود دارد که بدون ضامن 
و با ارائه گواهی کسر از حقوق و یا سفته و چک، تا سقف 50 میلیون 

تومان وام بگیرند.
   وی تاکید کرد: البته این دســته از افــراد برای دریافت وام تا 100 
میلیون تومان، نیازمند ارائه یک ضامن نیز هستند.حسینی با اشاره به 
بخشنامه ابلاغی بانک ها در تسهیل پرداخت وام، گفت: در بخشنامه 
ابلاغی تأکید شــده است که چنانچه بانک های عامل، بتوانند شرایط 
ســهلی نیز برای مشــتریان خود فراهم کنند نیز استقبال می کنیم و 
مــوارد این چنینی  مورد قبول و صیانــت ما نیز خواهد بود.  معاون 
امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد ابراز امیدواری 
 کرد، این امکان برای سایر طبقات اجتماعی کشور نیز، بر اساس نظام 

رتبــه بندی و با توجه به هماهنگی بســیار خوب فی مابین وزارت 
اقتصــاد و بانک مرکزی، به ســرعت فراهم شــود.وی درخصوص 
رتبه بنــدی افراد در بانک ها گفت: نحوه ارزیابی و رتبه بندی افراد بر 
مبنای اعتبار آنها در بانکی که از آن حقوق دریافت می کنند؛ از میزان 
حقوق آنها گرفته تا اقساط و معوقات و میزان دارایی آنها، بر اساس 

شاخص های جهانی عنوان کرد.
  حسینی بیان کرد: بخش زیادی از همکاران و مستمری بگیران ما در 
دستگاه های اجرایی در رتبه های  A، B و C قرار دارند و می توانند 
به راحتی از تســهیلات اســتفاده کنند.وی در خصوص عدم پیروی 
احتمالی بانک ها از اجرای این دستورالعمل گفت: مدیران شبکه بانکی 
این قانون را پذیرفته اند و تعهد کامل بر اجرای آن دارند و ابلاغیه های 

مذکور نیز برای وزارت اقتصاد ارسال شده است.
  معاون امور بانکی، بیمه و شــرکت های دولتی وزارت اقتصاد گفت: 
همکاران ما در بخش نظارت و بازرسی وزارتخانه با جدیت در حال 
نظارت هستند و هر فردی هم شکایت و گلایه ای در این ارتباط داشته 
باشد، می تواند با اعلام آن به سیستم نظارتی از طریق سامانه ارتباط 

مردمی رسیدگی می شود.

گام نخست پرداخت وام بدون ضامن برای کارکنان و بازنشستگان

    *  
سرویس اقتصادی // درحالی که رسانه های مکتوب 
در احتضار ناشــی از کمبود آگهی و درآمد به سر 
می برند و آگهی های دولتــی را به خاطر کاهش 
فعالیت های عمرانی، آگهی های تجاری را به خاطر 
تحریم و آگهی های مردمی مثل فروش مستغلات 
را بــه دلیل ظهور ابزارهای اطلاع رســانی مانند 
دیوار از دســت می دهند، قانون کسب مالیات بر 
ارزش افزوده آگهی های مطبوعاتی هم از راه رسیده 

تا ضربه ای دیگر بر پیکر نحیف روزنامه ها بزند. 
   یک  نقل قول قدیمی در بین مدیران مطبوعات هست 
که می گوید آگهی مرکب رســانه بــرای نیل به اهداف 
فرهنگ ســازی است. تا آگهی نباشد، حسابداری هیچ 
رسانه ای قادر به تأمین پول کاغذ، فیلم، زینک و پرداخت 
حقوق تحریریه از ســردبیر تا خبرنگار شهری نیست.
درآمد پرقدرت و پرقدمت آگهی به طورقطع شــاهرگ 
حیات رسانه در دنیاست که البته در ایران، به مانند مغرب 
زمین، پررونق نیست، چراکه آگهی و رپرتاژآگهی، در 
کشور ما در سده اخیر در انحصار رسانه های برخوردار 
از نفوذ بوده و دیگر دست اندرکاران از آن سهم چندانی 
نداشــته اند.البته در دو دهه اخیر که رسانه های فعال در 
فضای مجازی پا به عرصه فعالیت گذاشــته اند، بازهم 
بر وخامت اوضاع جذب آگهی افزوده  شــده اســت. 
به طوری که ایــن درآمد اندک کمتر از 10درصد درآمد 
مطبوعات را پوشــش می دهد و آن هــا را در دوراهی 
تنگنای بدهی یا توقف انتشــار قرار داده اســت. در 
چنین اوضاعی که توفانی پیچیده از گرانی کاغذ، فیلم، 
زینک و افزایش دستمزدها و هزینه های جانبی حیات 
رسانه های کشور را هدف گرفته است، قانون مالیات بر 
ارزش افزوده بر آگهی های مطبوعاتی نیز مزید بر علت 

شده است.
*  معاونت مطبوعاتی خواستار اصلاح قانون
  براساس این قانون، ازاین پس چاپ و نشر کتاب های 

کمک آموزشــی و آگهی های مطبوعات و نشــریات 
مشــمول ۹درصد مالیــات بر ارزش افــزوده خواهد 
بود.هرچند ایمان شمســایی، مدیــرکل مطبوعات و 
خبرگزاری های داخلی تأکید دارد »ارزش افزوده چیزی 
است که باید آگهی دهنده پرداخت کند« ولی خودش نیز 
بر این نکته اذعان دارد که »با اوضاع شکننده اقتصادی 
روزنامه ها، گرانی کاغذ و سایر مسائل، رسانه ها بیش از 
گذشته نیازمند حمایت هستند و ممکن است با افزایش 
تعرفه ها، میل به آگهــی دادن به روزنامه ها نیز کاهش 
یابد که به ضرر رسانه هاست«. شمسایی که خودش از 
اهالی مطبوعات اســت اعلام کرده که به عنوان معاونت 

مطبوعاتی خواستار اصلاح این قانون هستیم.
* زیرساخت های گرفتن مالیات از آگهی فراهم 

نیست
  محمدرضا سعدی، مدیرمســئول و سردبیر روزنامه 
جهان صنعت در گفت وگو با قــدس درباره موضوع 
لغو معافیت آگهی مطبوعــات از پرداخت مالیات بر 
ارزش افزوده می گوید: درحالی که به دلیل رکود اقتصادی 
و شیوع کرونا دریافت آگهی در مطبوعات  کاهش  یافته 
و روزنامه ها تحت  فشار قرار دارند بازهم قرار است با 
دریافت مالیات از آگهی ها، رســانه های کشور را زیر 
منگنه قرار دهند.وی بابیان اینکه سیاست گذاران یک بار 
از طریق ارزش افزوده روی چاپ و لیتوگرافی و یک بار 
از طریق الزام به ثبت ســه ماهه به  دشــواری های کار 
مطبوعات  زیرساخت  می گوید:  افزوده اند،  مطبوعاتی 
کشــور برای دریافت مالیات بر ارزش افزوده از آگهی 

آماده نیست، چون به جز روزنامه های بزرگ و دولتی 
بقیه مطبوعات پولشان را نقد دریافت نمی کنند و گاهی 
پول آگهی تا یک ســال بعد هم به دستشان نمی رسد. 
به نظر می رســد طراحان این نــوع مالیات تنها دو 
روزنامه بزرگ دولتی را مدنظر داشــتند و از شرایط 
سخت روزنامه های بخش خصوصی خبر ندارند که 
با انبوهی از هزینه هــای جاری و کمبود آگهی باید 
روزگار سر کنند.وی با اشاره به دردسرهای مالیاتی 

از ثبت صورتحســاب و کد مالیاتی گرفته تا استخدام 
نیــروی متخصص برای این کار که در توان مطبوعات 
کوچک نیســت، می گوید: اجرایی شدن این قانون در 
مطبوعــات خصوصی امکان پذیر نیســت ولی برای 
دولتی ها که از این جیب به آن جیب می شود مشکلی 
وجود نخواهد داشــت.وی تصریح می کند: در دوران 
رکود بازار که مطبوعات زیر فشارهای اقتصادی ناشی 
از گرانی کاغذ، مواد اولیه چاپ و نبود آگهی به سختی 
روزنامه ها را به پیشــخوان می رسانند به نظر می رسد 
مسئولان چشــم به روی مشکلات ما بسته اند.شاهین 
تهرانی، ســردبیر روزنامه ورزشی گل نیز می گوید: تا 
وقتی هدفمان حمایت از مطبوعات نباشــد تمام این 
قوانین قابل قبول است ولی اگر قرار باشد کاری بکنیم 
که مطبوعات حمایت شوند و آگهی دهنده رغبت کند 
به سمت مطبوعات برود و برای او به صرفه  باشد که به 
روزنامه آگهی بدهد، این طور قانون ها فقط به مثابه مانع 
و سنگ اندازی در مسیر فعالیت های فرهنگی خواهد 

بود.

وی با اشاره به اینکه سیاست گذار با وضع چنین قوانینی 
رســانه های  تضعیف  به  کمر 

مکتوب بسته و بقای 
را  نشریات 

به خطر 

ختــه  ا ند ا
می افزاید:  است، 

قوانین  با  سیاست گذاران 
نســنجیده و غیرکارشناسی ادامه حیات 

مطبوعــات را به خطر می اندازند. اگر بخواهید حیات 
رسانه ها تضمین شود باید فرصت های بیشتری برای 
درآمدزایی آن ها فراهم کنید نه اینکه منافذ درآمد را به 

روی آن ها ببندید.
*  ســیل آگهی ها به سمت فضای مجازی با 

افزایش تعرفه
  وی با تأکیــد بر اینکه وضع چنین قوانینی آن هم در 
شرایطی که شــبکه های اجتماعی فضای رسانه ای را 
تسخیر کرده، می تواند مطبوعات را از عرصه فرهنگ 

کشــور بیرون کند، می افزاید: اگر روزنامه ها بخواهند 
بر مبلــغ تعرفه آگهــی بیفزایند 
ترجیح  آگهی دهنــده 
کالایش  می دهد 
یک  در  را 
صفحه 

می  ا گر ینستا ا
میلیون  چنــد  بــا 
دنبال کننده تبلیغ کند تا اینکه 
آن را به دســت روزنامه ها بسپارد.به گزارش 
قدس آنلاین ؛ منصور مظفری، مدیرمســئول روزنامه 
آفتاب یزد نیز در گفت وگویی با اشاره به اینکه در دنیا 
دولت و حاکمیت برای رسانه ها که وظیفه آگاهی بخشی 
و اطلاع رسانی به مردم را بر عهده  دارند تسهیلاتی در 
نظر می گیرنــد، می گوید: در بحران همه گیری کرونا و 
کاهش فروش مطبوعات که زیان های زیادی را برای 
این بخش ایجــاد کرده در نظر گرفتــن نرخ مالیات 
خدمات آگهی، رپرتاژ و تبلیغ برای این حوزه، می تواند 

ضربه ای مضاعف برای فعالان آن باشد.

پس از بی توجهی به بحران کاغذ ، بر آگهی های مطبوعاتی هم مالیات بسته شد

مطبوعات نگران چالش مالیات

سرویس اقتصادی // معاون امور تولیدات دامی وزارت 
جهادکشــاورزی گفت: صادرات دام در گرانی گوشت 
تاثیری ندارد، زیرا مقداری نیست که موثر باشد. برف 
و یخبندان منجر به اختلال در رفت و آمد و در نهایت 

گرانی گوشت شده است. 
  حسین دماوندی نژاد در پاســخ به چرایی افزایش قیمت 
گوشــت در بازار گفت: افزایش قیمت گوشــت ارتباطی به 
صــادرات دام ندارد، زیرا صادرات دام مقداری نیســت که 
بتواند در بازار تاثیر بگذارد.وی ادامه داد: کشور ما می تواند 
ســالانه تا یک میلیون راس دام برای صادرات آماده کند اما 

از مهر ماه تاکنون کمتر از 20هزار راس دام صادر شده است. 
بنابراین می توان گفت که صادرات هیچ دخالتی در افزایش 
قیمت گوشت ندارد.معاون امور تولیدات دامی وزارت جهاد 
کشــاورزی افزود: مجموعه دام های موجود در کشــور در 
مناطق زاگرس و البرز مســتقر و وابسته به مراتع و دامنه ها 
هستند. برف، بوران و یخبندان بی سابقه ای اخیرا وارد کشور 
شــده که حتی آمد و شــد را هم در این مناطق مختل کرده 
است. با پیگیری های انجام شده مشخص شد  این موضوع در 
افزایش قیمت گوشت موثر بوده است.دماوندی نژاد تصریح 
کرد:با اقداماتی که وزارت جهادکشاورزی  در این خصوص 

انجام داده توانســته روزانه بیش از 1000 راس دام سبک و 
بیش از 200 راس دام ســنگین را کشتار و روانه بازارکند تا 

همچنان تعادل در عرضه و تقاضا حفظ شود.
   وی کــه در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد با بیان 
اینکه با توجه به آمــار و ارقام عرضه دام مازاد بر نیاز بوده 
اســت، گفت:توانستیم از طریق کشتارگاه های طرف قرارداد 
این دامها را عرضه کنیم. همچنین شــرکت پشــتیبانی امور 
دام هــم اکنون 50 هزار راس دام ســبک و بیش از 1000 
راس دام زنده ذخیره کرده اســت که به مرور کشتار و وارد 
بازار خواهد شد.معاون وزیر جهاد کشاورزی در پایان گفت: 
در روند عرضه دام و قیمت دام زنده ســبک و سنگین هیچ 
تغییری ندیده ایم. البته تغییر قیمت هم پذیرفته نیســت. بازار 
تحت نظارت اســت. هرگونه افزایش قیمت از نظر ما رد و 

پیگیری خواهد شد.

علت افزایش قیمت گوشت مشخص شد
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سرویس حوادث// فرمانده انتظامی هرمزگان از شناسایی 
و دستگیری محکوم متواری طی یک عملیات منسجم و 

پلیسی در شهرستان بندرعباس خبر داد. 
ســردار غلامرضا جعفری با اعلام این خبر اظهار داشت: در 
راستای دســتگیری محکومان تحت تعقیب و متواری و در 
اجرای دســتور صادره از شــعبه دوم اجرای احکام کیفری 
دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان بندرعباس مبنی بر جلب 
و دستگیری محکوم متواری به اتهام تجاوز به عنف، سرقت 
منــزل، نزاع و درگیری، ضرب و جرح عمدی با اســلحه و 
نگهداری اسلحه غیر مجاز با توجه به اهمیت موضوع، مراتب 
به صورت ویژه در دســتور کار مأموران اداره عملیات ویژه 

پلیس آگاهی استان قرار گرفت.

وی افزود: در بررســی های صورت گرفته مشــخص شد 
نامبرده دارای سوابق تجاوز به عنف، قتل، سرقت منزل، نزاع 
و درگیری و محکوم به پرداخت دیه بود و از سال ۹4 تاکنون 

متواری شده بود.
 فرمانــده انتظامی هرمزگان تصریح کرد: بــا انجام اقدامات 
گسترده فنی، اطلاعاتی و پلیسی و با همکاری اداره اطلاعات 
جنایــی پس از اطمینان از حضور محکوم علیه در منزلی در 
یکی از محلات شهرستان بندرعباس، اکیپی از مأموران مجرب 

اداره عملیات ویژه به آدرس فوق اعزام شدند.
به گزارش ایرنا، سردار جعفری بیان داشت: مأموران پس از 
محاصره محل اختفاء متهم و رعایت حقوق شهروندی، وی را 
طی یک عملیات غافلگیرانه دستگیر و به پلیس آگاهی منتقل 

کردند که پس از تکمیل پرونده نامبرده به دادســرا اعزام و با 
توجه به محکومیت قطعی صادره توسط شعبه اجرای احکام 

روانه زندان بندرعباس شد.

ســرویس حوادث//   پسران مرد ثروتمند که متهم 
هستند پدرشان را در خانه حبس و شکنجه کرده اند 
پس از حضور در اداره آگاهی مدعی شدند برای اینکه 
پدرشان اموالش را به دیگران نبخشد او را در خانه 

حبس کرده اند.
چنــد روز قبل مرد میانســالی به پلیــس رفت و از 
ناپدید شــدن برادرزاده 66 ساله اش خبر داد و گفت: 
من برادرزاده ای دارم که تقریباً همســن و سال خودم 
است و ارتباط خیلی خوبی با هم داریم اما الان چند 

روزی است که ناپدید شده و هرچه با تلفن همراهش 
تماس می گیرم پاســخ نمی دهد. نگران او شــده ام و 
تصور می کنم بلایی ســرش آمده باشد.با شکایت این 
مرد تحقیقات بــرای یافتن وی به دســتور بازپرس 
محمدرضا صاحب جمعی آغاز شد. در نخستین گام 
کارآگاهان اداره آگاهی راهی خانه مرد میانسال شده 
و پــس از دقایقی که زنگ خانه را به صدا درآوردند، 
خشایار با سر و وضعی آشفته در را باز کرد و با دیدن 
مأموران پلیس گفت: پسرانم مرا در خانه زندانی کرده 

و سه روز است که شکنجه ام می کنند. بدین ترتیب مرد 
میانسال و پسرانش به اداره آگاهی منتقل شدند. وی 
در توضیح ماجرا گفت: مدتی قبل ســه پسرم مرا از 
خانه بیرون انداختند و من هم از آنها شــکایت کردم. 
سه روز قبل برای پیگیری شکایتم به دادسرا رفته بودم 
اما بعد از خروج از دادسرا، سه پسرم مرا با زور سوار 
خودروشــان کرده و به خانه برگرداندند، در این مدت 
آنها نه تنها اجازه ندادند که از خانه خارج شوم بلکه مرا 
مورد شکنجه قرار داده و از من می خواستند اسنادی را 

امضا کنم که املاک و دارایی هایم به آنها واگذار شود.
در حالی که مرد ثروتمند مدعی بود که ســه پسرش 
او را ربوده اند، اما پســران او ادعای متفاوتی را مطرح 
کردند ، یکی از پســرها گفت: مدتی است که پدرمان 
فراموشــی گرفته و به خاطر برخی مشکلات ذهنی 
رفتارش قابل کنترل نیست ،او اموالش را به دیگران بذل 
و بخشش می کند. وقتی متوجه شدیم از او خواستیم 
این کار را انجام ندهد؛ اما زوال عقلی باعث شــده که 
این موضوع را فراموش کــرده و پول ها و اموالش را 

به کسانی که نمی شناسد می بخشد. ما حتی به دادسرا 
مراجعه کرده و پدرمان را به پزشکی قانونی بردیم. اما 
تا زمانی که دســتور قضایی بیاید و ما بتوانیم با حکم 
قضایی مانع فروش اموال و بخشش آنها از سوی پدرم 
شویم، مجبور شدیم مراقب رفتارش باشیم و او را تنها 

نگذاریم. به همین دلیل او را در خانه نگه داشتیم.
به دنبال اظهارات ســه پســر جوان، بازپرس شعبه 
ششم دادسرای امور جنایی پایتخت دستور تحقیقات 

درخصوص ادعای آنها را صادر کرد.

حبس پـدر برای ممانعت از بخشیدن اموال

حوادث جهان
۴ کشته و یک زخمی در حمله مسلحانه در آمریکا

  حمله افراد مســلح به خانه ای در شهر »لس آنجلس« در ایالت 
کالیفرنیا در آمریکا منجر به کشــته شدن 4 نفر و زخمی شدن یک تن 
شــد. در پی تیراندازی و حمله چند فرد مسلح که دست کم یکی از 
آنها مســلح به مسلسل بوده است، به خانه ای در شهر »لس آنجلس« 
در جنوب ایالت کالیفرنیا 4 نفر کشــته شــدند و یک تن نیز مجروح 
شــد که حال وی وخیم گزارش شده است.طبق گزارش آتش نشانی 
لس آنجلس، تیراندازی در محله مسکونی »اینگلوود«، در حدود 12 
کیلومتری جنوب غربی لس آنجلس رخ داد.هنوز انگیزه مهاجمان این 
حادثه مشخص نشــده است، اما گفته می شود که این حادثه حمله ای 

هدفمند بوده است.جزئیات بیشتری از این ماجرا منتشر نشده است.

حمله آدمخوار فرانسوی به یک زن 
پس از فرار از بیمارستان روانی

 مردی فرانســوی که به »آدم خوار پیرنه« معروف شده است پس از 
فرار از بیمارســتان محل نگهداری خود به یک نفر در شهر »تولوز« 
حمله کرد.عضو ســابق ارتش فرانسه که اکنون 34 سال دارد در سال 
2013 پس از قتل یک کشاورز ۹0 ساله زبان و قلب او را کباب کرد 
و خورد.او در سال 2018 پس از بررسی های پزشکی و روانپزشکی 
از نظر کیفری مسئول اعمال خود تشخیص داده نشد. به این ترتیب بنا 
به تصمیم مقامات فرانسه از او در یک بیمارستان ویژه بیماران روانی 
نگهداری می شــد.پلیس فرانسه توانست ژرمی رمبو را که در یکی از 
خیابان های شــهر تولوز به یک زن 72 ساله حمله کرد بازداشت کند.

طبق گزارش های منتشــر شده او در جریان انتقالش از بیمارستانی به 
بیمارســتان دیگر به دلیل »سهل انگاری« کادر پزشکی موفق به فرار 
شــد.ژرمی رمبو طی سال های 2011 و 2012 به عنوان سرباز ارتش 
فرانســه به افغانستان اعزام شــده بود. او در توجیه قتل یک کشاورز 
۹0 ساله در ســال 2013 گفته بود که »صداهایی« می شنید که به او 
دستور می داد تا به این پیرمرد حمله کند. در پرونده ژرمی رمبو پیش 
از اعزامش به افغانستان نشانه ای از »اختلال روانی« دیده نمی شد. او 
ســابقه پنج سال خدمت در ارتش فرانسه را دارد.زن مسنی که ژرمی 
رمبو به او حمله کرد برای گرداندن سگ خانگی اش در حال عبور از 
یکی از خیابان های تولوز بود. این شهر در نزدیکی رشته کوه پیرنه در 

جنوب غربی فرانسه واقع شده است.

حریق مرگبار در بیمارستانی در مجارستان
 سخنگوی پلیس مجارســتان اعلام کرد که بر اثر وقوع حریق در 
بیمارســتانی در »بوداپست«، یک تن جان خود را از دست داده و دو 
تن دیگر نیز به دلیل استنشاق دود تحت درمان قرار گرفته اند. به گفته 
مقامات محلی، علت وقوع این حریق تاکنون مشخص نشده است اما 
بررسی ها به منظور کشف علت حادثه ادامه دارد.همچنین به گزارش 
خبرگزاری رویترز، مقامات محلی اعلام کردند که آتش نشــانان 56 

بیمار بستری در این بیمارستان را به مکان های امن منتقل کرده اند.
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حوادث

گوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيد 
پروتئين مرغوب و ويتامين های  گوناگون است

  روابط عمومي اداره کل
شيلات هرمزگان

  

دیگر از این اوضاع نابســامان خسته 
شده ام و از این که پدر و مادرم مرا به 
یکدیگر پاس می دهند زجر می کشم 
به همیــن دلیل نیز دوســت دارم در 

بهزیستی زندگی کنم و...
 دختر 15 ســاله که با چهره ای پریشان و 
نگران وارد کلانتری شده بود در حالی که به 
شدت اشک می ریخت درباره قصه زندگی 
اش به کارشــناس اجتماعــی گفت: پدر 
ومادرم پنج سال قبل در حالی از یکدیگر 
جدا شدند که هیچ تفاهم اخلاقی با یکدیگر 
نداشتند اگرچه پدرم فرهنگی بود و مادرم 
نیز در شــرکت هواپیمایی کار می کرد اما 
مدام با یکدیگر درگیری داشتند به طوری 
که ادامه زندگی مشترک برایشان امکان پذیر 
نبود. آن ها زمانی از هم جدا شدند که برادر 
کوچکم شیرخواره بود و من هم در کلاس 
پنجم ابتدایی تحصیل مــی کردم و تقریبا 
آشنایی با ماجرای طلاق نداشتم. آن ها با 
یکدیگر به توافق رسیدند که من نزد مادرم 
بمانم و پدرم نیز ماهانــه مبلغی به عنوان 
نفقه به مادرم بپردازد ولی من نمی توانستم 
پدرم را به فراموشی بسپارم به همین دلیل 
بــه ارتباط با پدرم نیز ادامه دادم. اما آن ها 
مدام نزد من از یکدیگر بدگویی می کردند 
تا مهر دیگــری را از قلب من خارج کنند 
ولی آن ها پدر ومادرم بودند و من صمیمانه 
دوستشان داشــتم. خلاصه مدتی بعد پدرم 
ازدواج کــرد و نامادری ام مرا نپذیرفت. او 
همواره با بهانه های مختلف مرا تحقیر می 
کرد و گاهی نیز ناســزا می گفت. به همین 
دلیــل رفت و آمدم را بــه خانه پدربزرگم 
بیشــتر کردم تا در آن جا پدرم را ببینم اما 
پدربزرگم تعصب مذهبی خاصی داشت و 
به خاطر حجابــم خیلی مرا اذیت می کرد 
به طوری که حق رفــت و آمد با مانتو را 
نداشــتم و اگر به جای مقنعه، روسری می 

پوشیدم به شدت عصبانی می شد تا جایی 
کــه مرا به خانه راه نمی داد. به ناچار پدرم 
را فراموش کردم و نزد مادرم بازگشتم اما 
هنوز چند ماه بیشتر از این ماجرا نگذشته 
بود که مادرم نیز با یک مرد متمول ازدواج 
کرد و به خانه آن ها رفت. با آن که خانواده 
و اطرافیان جدید مــادرم اصلا حجاب را 
جدی نمی گرفتند و گاهی مشروبات الکلی 
هم مصرف می کردند اما من چاره ای جز 
زندگی در کنار آن ها نداشتم. با وجود این 
شوهر مادرم مرا نپذیرفت و مدام مادرم را 
به خاطر وجود من ســرزنش می کرد. در 
همین شرایط روزی بر اثر یک حادثه دستم 
شکســت و این موضوع به انتقام کشی بین 
پدر ومادرم انجامید. پدرم که همواره مادرم 
را تهدید می کرد تا به من آســیبی نرساند 
حالا بهانه خوبی برای شــکایت از مادرم 
پیدا کرده بود و او را به دادگاه کشــاند. از 
سوی دیگر من هم که نمی توانستم نیش و 
کنایه و ســرزنش های ناپدری ام را تحمل 
کنم، دوباره نزد پدرم بازگشــتم ولی باز با 
آزار و اذیت های نامادری ام روبه رو شدم 
و به ناچار دوباره به خانه پدربزرگم رفتم. 
خلاصه در همین کــش و قوس ها گاهی 
گرســنه می خوابیدم و گاهی نیز تا صبح 
گریه می کردم یا به خاطر نداشــتن لباس 
مناسب زجر می کشیدم. وقتی فهمیدم پدر 
ومادرم برای آن که از شر من راحت شوند 
مدام مرا به یکدیگر پاس می دهند تصمیم 
گرفتم به کلانتری بیایم تا از طریق قانونی 
زندگــی ام را دربهزیســتی ادامه بدهم. به 
دســتور رئیس کلانتری یکی از مشاوران 
دایره مــددکاری اجتماعی بــا پدر ومادر 
»یلدا« تماس گرفت اما آن ها در حالی که 
بیان می کردند دخترشان را دوست دارند، 
معتقد بودند فعلا شــرایط نگهداری از او را 

ندارند و... .

قصه دختر سرگردان!
پایان کار محکوم تحت تعقیب با تلاش پلیس هرمزگاندر امتداد تاریکی

ســرویس حوادث// فرمانــده انتظامی 
استان از کشف یک تن و ۱03 کیلو مواد 
تکاوران  افیونی در درگیری مســلحانه 
در  قاچاقچیان مسلح  با  اســتان  پلیس 

شهرستان »سراوان« خبر داد.
سردار »احمد طاهری« در تشریح این خبر 
اظهار داشت: مأموران پلیس مبارزه با مواد 
مخدر اســتان با اشــراف اطلاعاتی خود به 
سرنخ هایي دســت یافتند که نشان می داد 
اعضای یک باند مسلح قصد انتقال محموله 
بزرگ مواد مخدر از شهرستان »سراوان« به 

نقاط مرکزی کشــور را دارند.وی افزود: در 
ایــن رابطه جان برکفان پلیس مبارزه با مواد 
مخدر شهرستان مذکور با پشتیبانی اطلاعاتی 
پلیس مبارزه با مواد مخدر اســتان در قالب 
چنــد تیم عملیاتی به رصد و کنترل مســیر 
تردد قاچاقچیان پرداخته و سرانجام اعضای 
این باند مســلح را که با 3 دستگاه پژو 405 
و یک دســتگاه وانت تویوتا در حال جا به 
جایی محموله مــواد مخدر، در حوالی یکی 
از روســتاهای بخش جالق ســراوان بودند 
شناسایی و به آنها دستور ایست دادند. فرمانده 

انتظامی استان سیستان و بلوچستان تصریح 
کرد: ســوداگران مرگ با مشــاهده مأموران 
انتظامی بدون توجه به اخطارهای صادره، به 
سمت آنها تیراندازی و با سرعت به یک جاده 
فرعی تغییر مسیر دادند که پس از طی مسافتی 
بر اثر آتش پر حجم تکاوران پلیس عرصه را 
بر خود تنگ دیده و با رها کردن خودروهای 
حامل مواد به ارتفاعات منطقه متواری شدند.
سردار طاهری بیان داشت: تکاوران پلیس در 
این عملیات مقتدرانه یک نفر از ســوداگران 
مرگ را دستگیر و در بازرسی از خودروهای 

توقیفی از قاچاقچیــان یک تن و 103 کیلو 
مواد افیونی را  شامل ۹72 کیلو و 600 گرم 
تریاک و 130 کیلو و 400 گرم حشیش را به 
همراه 2 دستگاه بی سیم دستی کشف کردند.
وی با اشاره به ادامه تحقیقات برای دستگیری 
دیگر اعضای متواری این باند، خاطر نشــان 
کرد: مأمــوران نیروی انتظامی اســتان در 
گلوگاه ها و ورودی های قاچاق مواد افیونی 
حضوری فعال دارنــد و در راه مبارزه با این 
پدیده شــوم و خانمان سوز از هیچ کوششی 

دریغ نخواهند کرد.

کشف یک تن و 103کیلو مواد افیونی در سراوان

طرح : بیتا هوشنگی

ســرویس حوادث// فرمانده انتظامی اســتان از 
دستگیری  در  اســتان  اطلاعاتی  بالای  اشرافیت 
عامــلان نزاع دســته جمعی منجر بــه قتل در 

شهرستان بندرعباس خبر داد. 
ســردار غلامرضا جعفری افــزود: در پی اعلام عوامل 
کلانتری 17 شهرســتان بندرعباس مبنی بر وقوع یک 
فقره نزاع و درگیری دســته جمعی فی مابین دو گروه 
از جوانــان 6 و 7 نفره منجر به قتــل یکنفر از طرفین 
درگیری، پیگیری موضوع به صورت ویژه در دستور کار 

کارآگاهان پلیس آگاهی شهرستان قرار گرفت.
وی افــزود: با توجه به حساســیت موضــوع پس از 
دســتگیری تعدادی از طرفین درگیری توسط کلانتری 

مربوطه و انتقال به پلیــس آگاهی در تحقیقات بدوی 
مشخص شد طرفین درگیری به حمایت از دوستان خود 
وارد نزاع شــده که در این میــان مقتول بر اثر ضربات 
وارده توســط چاقو پس از اعزام به بیمارســتان فوت 
 و ضاربین پــس از خاتمه درگیــری همگی از محل 

متواری می شوند.
 فرمانده انتظامی استان هرمزگان عنوان کرد: کارآگاهان 
جنایی پلیس آگاهی پس از شناســایی سایر متهمین با 
تلاش مضاعف و شــبانه روزی و انجام اقدامات فنی و 
اطلاعاتی موفق به دســتگیری 3 نفر از متهمین متواری 
شــده که پس از انتقال آنان به پلیــس آگاهی همگی 
صراحتا به بزه ارتکابی خود مبنی بر مشارکت در نزاع 

و درگیری دســته جمعی منجر به قتل و همچنین ایراد 
ضرب و جرح عمدی معترف شدند.

ســردار جعفری خاطرنشــان کرد: با اعترافات متهمان 
به قتل، صحنه قتل به دســتور مقام قضائی بازسازی و 

متهمان با قرار صادره روانه زندان شدند. 
به گزارش ایســنا، فرمانده انتظامی استان هرمزگان از 
شهروندان و ســازمان های متولی امر درخواست کرد: 
به جهت پیشــگیری از وقوع چنین حوادثی، آموزش 
مهارت های زندگی )کنترل خشم، حل مسئله، مقابله با 
استرس ...( و ارائه مشاوره در محلات و مدارس را در 

رأس امورات کاری قرار دهند.

دستگیری عاملان نزاع دسته جمعی منجر به قتل در هرمزگان

سرویس حوادث// مرد میانسال که به خاطر توهم ناشی 
از مصرف موادمخدر همســرش را به قتل رسانده بود، 

دستگیر شد.
 چند روز قبل مرد 50 ســاله ای به یکی از کلانتری های غرب 
اســتان تهران رفت و پرده از جنایتی هولناک برداشت. وی به 
افسر کلانتری گفت: با همسرم سر موضوعی دعوا کردیم و آنقدر 
عصبانی شدم که شروع به کتک زدن او کردم اما ناگهان به خاطر 
ضربه هایی که به سرش زدم از هوش رفت و متوجه شدم دیگر 

نفس نمی کشــد. پس از این اعتراف تیم جنایی راهی خانه مرد 
میانسال شــد و به محض ورود به خانه جسد مقتول را داخل 
اتاق پذیرایی پیدا کردند. به دستور بازپرس کشیک قتل، جسد 
به پزشکی قانونی منتقل شد و همسرش در تشریح این جنایت 
گفت: سال هاســت که اعتیاد دارم و هر نوع ماده مخدری که به 
دستم برسد مصرف می کنم این اواخر هم شیشه می کشیدم اما بعد 
از مصرف مواد دچار توهم می شدم به قدری اعتیاد زندگی ام را 
تحت تأثیر قرار داده بود که دیگر دوست و فامیل به خاطر رفتار 

و حرکات من با ما رفت و آمد نمی کردند و همســرم می گفت 
اعتیاد تو باعث شده همه با ما قطع رابطه کنند. از چند هفته قبل 
هم مدام فکر می کردم همسرم به من خیانت می کند و با هم سر 
این موضوع دعوا می کردیم و کتکش می زدم این روزهای آخر 
به حدی آزار می دیدم که دیگر تحمل نداشتم. روز حادثه وقتی 
همسرم در خانه کار می کرد به سراغش رفتم و دوباره موضوعی 
را بهانه کردم و او را کتک زدم؛ صدایی در ســرم می پیچید و به 
من می گفت باید همسرم را بکشم بعد هم آنقدر به سرش ضربه 
زدم کــه جان باخت. بدنبال اعتراف های این متهم، وی به اتهام 

قتل عمد بازداشت شد.

جنــایت باتوهم شیشه ای

طرح :  بیتا  هوشنگی
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شهرستان

کشف سنگ قبر 300 ساله در میناب بعد از بارندگی
 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// معاون میراث فرهنگی اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی هرمزگان از کشف سنگ 
 قبر 300 ســاله در میناب پس از بارندگی های اخیر خبر داد. به گزارش 
خبرنگار دریا، عباس نوروزی با بیان این مطلب گفت: »بر اثر  بارندگی های 
اخیر،یک ســنگ  قبر با قدمت بیش از 300 ســال دریکی از روستا های 
میناب نمایان شده است.«معاون میراث  فرهنگی اداره کل میراث  فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی هرمزگان افزود: »سنگ  قبر یاد شده توسط مردم 
محلی کشف و از طریق شورای روستا به پلیس امنیت تحویل و بعد از آن 
در اختیار اداره میراث  فرهنگی میناب قرارگرفته است.«او با اشاره به اینکه 
بر اساس نوشــته های روی این سنگ  قبر، به نظر می رسد متعلق به دوره 
صفویان باشــد، افزود: »کارشناسان میراث  فرهنگی برای بررسی بیشتر و 
کارشناسی تکمیلی به منطقه اعزام شده اند و این تخته  سنگ به زودی به موزه 

مردم شناسی خلیج فارس بندرعباس منتقل می شود.«
فرمانداربندر خمیر:

کمیته های 22 گانه دهه فجر در  بندر خمیر تشکیل شد
 امین درساره سرویس شهرستان// جلسه هماهنگی ستاد بزرگداشت دهه 
مبارک فجر به ریاســت فرماندار بندرخمیر برگزار گردید. در این جلســه بر 
لزوم برنامه  ریزی جشن های این دهه با محوریت مردم تاکید شد.  به گزارش 
خبرنگار دریا، میرهاشم خواستار فرمانداربندر خمیر در این جلسه عنوان کرد: 
مردمی بودن برنامه ها و بیان دســتاورد های انقلاب از مهم ترین ویژگی های 
جشن ایام پیروزی انقلاب اسلامی است که باید در همه ابعاد به آن توجه کرد. 
فرمانداربندرخمیر در ادامه به تشــکیل کمیته 22 گانه در شهرستان خمیر در 
ایام الله دهه مبارک فجر اشاره و اظهار داشت: برنامه های کمیته های ستاد دهه 
فجر باید به گونه ای باشــد که خدمات نظام و انقلاب به صورت واقعی بازگو 
شود. همچنین برنامه های امسال بزرگداشت سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب 
اسلامی باید متنوع و بهتر از سال های گذشته باشد.  وی در ادامه از مسئولین 
کمیته ها خواســت در کوتاه ترین زمان ممکن برنامه های خود را به دبیرخانه 
ســتاد بزرگداشت دهه فجر شهرستان ارسال کنند. حجت الاسلام والمسلمین 
صالحی امام جمعه شهرستان بندر خمیر نیز خواستار مشارکت و همدلی همه 
مجموعه ها و دســتگاه های اجرایی با مردم در زمان  ایام الله دهه فجر شــد. 
همچنین حضور میدانی مسئولان در محل جشن ها ، برگزاری میز خدمت و 
پیگیری مشکلات مردم در این ایام از جمله موضوعاتی بود که ایشان در این 
جلسه بدان اشاره داشت.  مدیر مجتمع دینی صدرالاسلام و امام جمعه موقت 
اهل سنت بندرخمیر نیز بر حضور پرشور مردم در مراسمات دهه فجر تاکید کرد 
و عنوان نمود:تعیین کننده همه اتفاقات و برنامه ها باید مردم باشند و این پیامی 
بود که انقلاب اســلامی به دنیا داده است. همچنین این جلسه احکام مسئول 
کمیته ها به آنان داده شد.کمیته همیاری و تشکل های مردمی ،کمیته فرهنگی 
، کمیته اصناف، کمیته فضاسازی و تبلیغات شهری ،کمیته زنان و خانواده،کمیته 
هیات های مذهبی ،کمیته قرآن و نهج البلاغه ، کمیته نظارت و ارزیابی ،کمیته 
مســاجد ،کمیته روحانیت ، کمیته تقریب مذاهب اسلامی، کمیته روستایی و 
عشایری،کمیته بسیج ، کمیته فضای مجازی ، کمیته رسانه و روابط عمومی ، 
کمیته پشتیبانی ، کمیته ورزش و جوانان، کمیته قضایی ، کمیته بهداشت و درمان 
،کمیته دانشگاه آموزی، کمیته دانشجویی و کمیته ایثارگران کمیته های 22گانه 

ستاد گرامیداشت دهه مبارک فجر را در شهرستان خمیر شامل می شوند.

خبری

روابط عمومي اداره کل
 منابع طبیعي و آبخیزداری

 هرمزگان           
در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 

و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

 

)قسمت دوم(
گروه گزارش// مراســم عروسی در بندرخمیر 
دارای آداب و رســوم متعدد می باشد. در شهر 
بندرخمیر رســم نیســت که عروس جهیزیه 
به خانه داماد ببرد. تمامی مخارج عروســی بر 
عهده داماد اســت و پسر زمانی اقدام به ازدواج 
می کند که توانایی مخارج زندگی و عروســی را 
داشته باشــد. والدین هم به فرزندان تا حدودی 

در مراســم ازدواج و عروسی کمک نموده و در 
بسیاری از موارد چون عروس و داماد در سنین 
پایین ازدواج می کنند، مخارج عروســی با پدر 
داماد است و بستگی به این دارد که وضعیت مالی 
پدر داماد و عروس به چه صورت باشد. در گذشته 
و اکنون در بسیاری از موارد داماد بعد از ازدواج تا 
زمان آماده شدن منزل شخصی اش ممکن است 
در خانه پدر و یا پدر خانمش زندگی کرده و یا اگر 
اقوام آن ها در خارج از کشور بوده و خانه آن ها 
خالی باشد، برای مدتی در خانه اقوامشان زندگی 

می کنند و یا خانه اجاره می کنند. 
همانگونــه که پیش از این نیز عنــوان گردید، در 

گذشــته در بندرخمیــر حتی الامــکان دختر به 
غریبه هــا نمی دادند و دختران خود را به بیرون از 
بندرخمیر کمتر می فرســتاندند و بیشتر ازدواج ها 
فامیلی بوده و یا دختران و پســران بندرخمیری با 
دختران و پســران مناطق نزدیک شهر بندرخمیر 
و جنوب ایران ازدواج مــی کردند. در بندرخمیر 
قدیم به کاری بودن پســر اهمیت زیادی می دادند 
و اگر جوانی بیکار بود، کمتر به او دختر می دادند. 
یکی از شرایط پدر عروس این بود که داماد آینده 
آن ها باید اهل کار و نان در آوردن باشد. اما اکنون 
بسیاری از رسومات قدیمی در ارتباط با ازدواج و 
عروســی رنگ باخته و نوع کارها و فعالیت هایی 
که داماد برای امرار معاش خانواده انجام می دهد 
نسبت به گذشــته تغییر کرده است. این نوشتار که 
با حمایت های فرهنگی شــورای اســلامی شهر 
بندرخمیر و شــهردار فرهنگ دوست و پر تلاش 
این شــهر جناب آقای مهندس جواد محمودی به 
رشــته تحریر در می آید در نظر دارد به آداب و 
رسوم عروسی در شــهر بندرخمیر در بستر زمان 
از نــگاه های متعدد بپردازد و نشــان دهد که چه 
آداب و رســومی در ارتباط با ازدواج در گذشته 
در بندرخمیر وجود داشــته است.میزان مهریه در 
بندرخمیر همانند بیشــتر مناطق جنوب ایران کم 
بوده اســت و با توجه به مســایل اعتقادی مردم 
و اعتمادی که به همدیگر داشــتند، معمولا مهریه 
را کم می گرفتند. البتــه در حال حاضر برخی از 
خانواده ها اندکی مهریه را بالاتر هم تعیین می کنند. 
روال عروسی به این صورت بود که پس از جواب 
مثبت دادن خانواده عروس، یک شب خانواده داماد 
به نزد خانواده عروس می رفتند تا مقدمات عقد و 
عروســی را فراهم نمایند. فردای آن روز از طرف 

خانواده عروس و داماد دو گروه از زنان جمع شده 
و به نزد مردم شــهر و اقوام و نزدیکان رفته و آن 
ها را به عروسی دعوت می کنند و به این دو گروه 
زنان در اصطلاح محلی خیلون می گویند. از خیلون 
هــا به خوبی در خانه عروس و داماد پذیرایی می 
شود. خیلون ها، زنان را به مراسم عروسی دعوت 
نمــوده و از آن ها می خواهند تا برای وعده های 
صبحانه، ناهار و شــام به خانه عــروس و داماد 
بیایند. در گذشته مراســم عروسی در بندرخمیر 
همانند بسیاری از نقاط جنوب گاهی تا هفت شبانه 
روز هم طول می کشید و بعدها تبدیل به سه شبانه 
روز گردید و در حال حاضر هم بســتگی به توان 

مالی صاحب عروســی داشته و معمولا دو روز به 
طول می انجامد که دعــوت عمومی یک روز می 
باشد. اما خانواده هایی که توان مالی کمتری دارند، 
از افراد کمتری در عروســی دعوت نموده و بیشتر 
نزدیکان را دعوت می کنند. در مجموع عروسی را 
در خانه عروس دو شب می گیرند. روز اول مراسم 
حنابندان است. پیش از مراسم حنابندان مراسم از 
حمام در آری در خانه عروس است و این مراسم 
زیاد قدیمی نبوده و مربوط به دهه شصت و هفتاد 
می باشد. در مراســم حنابندان عروس لباس سبز 
پوشیده و یا به سلیقه خودشان لباس دیگر پوشیده 
و بر روی دســت و پاهای عروس حنا گذاشــته 
می شــود. شخصی برای گذاشــتن حنا به خانه ی 
عروس می آید. تمام دســت عروس از نوک ناخن 
تا شــانه و کل پاها با نقش حنا پوشیده می  شود. 
از این زمان عروس در حجاب می رود و دیگر به 
جز افراد خیلی نزدیک کســی او را نمی بیند. حتی 
بــرای انجام کارهای ضروری و شــخصی دو نفر 
از بســتگان نزدیک او را همراهی می کنند. اجرای 
این مراســم به این صورت است که عروس خانم 
لباسی سبز یا رنگ دیگر به تن میپوشد و با چادر 
و شالی ســبز صورتش را می پوشانند و در اتاقی 
از اتاق های خانه ی پدر، تشــکی برای وی پهن 
می گردد و عروس خانم بر روی آن می نشــیند. 
ســپس خانمی متبحر در کار حنا گذاری، در کف 
پای عروس مشــغول حنا گذاشتن می شود تا در 
شــب بعد حنای اصلی خوب برپای عروس خانم 
رنگ بگیرد. از طرفی مادر عروس هم روی ســر 
دخترش پول و شیرینی می ریزد و دختران فامیل 
هم پس از جمــع آوری مبالغی به عنوان تبرک به 
هلهله و پایکوبی می پردازند و شبی خوش را در 

کنار هم سپری می نمایند.روز دوم عروسی که در 
حال حاضر روز پایانی محسوب می گردد، عروس 
لباس ســفید به تن می کند و بــه آن لباس تاجی 
می گویند و در خانه داماد هم مراســم عروســی 
برقرار بوده و رقص محلی مردان و نزدیکان برقرار 
اســت. در بندرخمیر رسم بر این بود که آرایشگر 
کــه در اصطلاح محلی به او مشــاطه می گویند، 
برای آرایش عروس به خانــه عروس آمده و در 
نــزد او بوده تا آرایش عروس را تجدید نماید. اما 
در حال حاضر عروس را به آرایشــگاه می برند. 
در مراسم عروسی زنان که کنار هم نشسته اند در 
مورد زیبایی عروس و شیوه کار مشاطه و آرایشگر 

نظر می دهند. از نظر رسم غذا دادن در عروسی هم 
به این صورت است که ظهر نخستین روز عروسی 
در خانه ی پدر عروس )همچنین در خانه ی داماد( 
تمامی اقوام نزدیک مادری و پدری عروس) عمه، 
خاله، عمو ها ، دایی ها با همسران و فرزندانشان ( 
برای ناهار دعوت می شــوند و معمولا غذایی که 
توسط آشــپز در زمان قدیم تدارک دیده می شد، 
گوشت تازه ی گوسفند یا بز بود و در حال حاضر 
از مرغ یا گوشت گوساله استفاده می کنند. ناگفته 
نماند که قبلاً  به دلیل ارزانی راس های بز به جای 
گوشت مرغ، به همراه خواروبار چند راس بز توسط 
خانواده ی داماد آورده می شــد و در کنار آشــپز 
قصاب هم مســئولیت ذبح کردن بزها را بر عهده 
داشت و سپس گوشت های تازه را در اختیار آشپز 
قرار می داد. اما در حال حاضر گوشــت اصلی به 
کار رفته در غذای این روز و روز عروسی ترجیحاً 
گوشت گوســاله و مرغ است که به هنگام تهیه ی 
خــوار وبار خریداری و در فریزر خانه ی داماد یا 
جایی مناســب دیگر نگهداری می شود. اما در بین 
خانواده های متمول تر گوشــت قرمز به خصوص 
گوشت بز در طبخ غذای عروسی استفاده می گردد. 
در خانه پدر داماد هم چنین ضیافتی برپاســت اما 
همیشــه گفته می شود عروسی در خانه ی عروس 
از شور و شــوق خاصی برخوردار است. نکته ی 
مهمی که باید ذکر شــود این است که درست است 
که این روز دعوت از اقوام درجه یک فامیل است 
و زنان و مردان دعوت شده اند اما مجلس و محفل 
مردان کاملًا مجزا از زنان اســت و به هیچ عنوان 
مــردی حتی عمو و یا دایی در اتاق هایی که زنان 
نشسته اند وارد نمی گردند، مگر بنا به ضرورت که 
با اطلاع قبلی صورت می پذیرد. در گذشــته رسم 
بود که وعده های مختلف به مردم در عروسی غذا 
می دادند. اما در حال حاضر با توجه به زیاد شدن 
جمعیت شــهر و گران بودن مخارج عروسی وعده 
های غذایی کمتر شده و بیشتر نزدیکان به عروسی 
دعوت می گردند. از نظر برگزاری مراسم عروسی 
باید عنوان نمود که در شب پایانی گروهی از مردان 
متشخص داماد را به صورت دسته جمعی تا خانه 
عروس همراه با سلام و صلوات همراهی می کنند، 
ولی وارد خانه عروس نمی گردند و سپس بزرگان 
فامیل داماد را تا حجله عروس همراهی می نمایند 
و پس از نشستن داماد کنار عروس بر روی آن ها 
پول ریخته و بچه های کوچک هم مشــغول شعف 
و شــادی و جمع کردن پول می گردند. نزدیکان 
داماد که بیشتر شامل پدر داماد، عموی او و یا برادر 
بزرگ داماد هم بر روی اســتیج به عروس و داماد 
تبریک مــی گویند و هم با آن ها عکس یادگاری 
می گیرند. اما در گذشته از استیج استفاده نمی شده 
است و اســتفاده از استیج این کمک را به عروس 
و دامــاد می کند که بر بلندا قرار گرفته و بیشــتر 

دیده شوند.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

آداب و رسوم مراسم عروسی در بندرخمیر 

گام موتور جزیره قشم )با مسئولیت محدود( آگهی تاسیس شرکت هم
خلاصه شرکتنامه و اساسنامه شرکت همگام موتور جزیره قشم )با مسئولیت محدود( که در تاریخ 14۰۰/۰۸/۰4 تحت شماره ۷۰۲۰ و شناسه ملی 

14۰1۰4۵۸۶۷1 در این اداره به ثبت رسیده است برای اطلاع عموم در روزنامه رسمی و کثیرالانتشار آگهی می شود:
 1( موضوع فعالیت شرکت: رنت خودرو )موتورسیکلت ۵۰ سی سی( و انجام کلیه عملیات مرتبط طبق مجوز شماره 4۰۲ مورخ 14۰۰/۰۷/۲۰ 

سازمان منطقه آزاد قشم. 
۲( مدت شرکت: از تاریخ ثبت به مدت نامحدود.

 3( مرکز اصلی شرکت: استان هرمزگان، شهر قشم، بلوار سپیدار، کوچه گل محمدی ۶، پلاک ۰، طبقه اول. واحد ۲. کد پستی ۷۹۵11۸۶۵1۶-دفتر شرکت همگام موتور جزیره قشم .
4( سرمایه شرکت: مبلغ ۶۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال می باشد.

۵( خانم زینب پذیرش به شماره ملی 34۲14113۷۹ به سمت نایب رئیس هیات مدیره و آقای علی پذیرش به شماره ملی 341۰۵۶۷43۷ به سمت مدیرعامل و رئیس 
هیات مدیره برای مدت نامحدود  انتخاب گردیدند. 

۶( کلیه اسناد و اوراق بهادار و تعهدآور و تجاری و بانکی شرکت از قبیل چک، سفته و بروات و عقود اسلامی و قراردادها و مکاتبات عادی و اداری با امضا منفرد مدیرعامل 
و رئیس هیت مدیره همراه با مهر شرکت معتبر می باشد.

 ۷( آقای علی پذیرش دارنده هفتاد درصد از کل سهم الشرکه معادل چهل و دو میلیون ریال و خانم زینب پذیرش دارنده سی درصد از کل سهم الشرکه معادل هیجده 
میلیون ریال می باشند. 

۸(روزنامه کثیرالانتشار صبح ساحل جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. 
۹( اساسنامه شرکت مشتمل بر ۲۷ ماده و 1 تبصره در مورخ 14۰۰/۰۷/۲4 به تصویب رسید.

رویا زاهدنیا- رئیس اداره ثبت شرکتها

جلسه مجمع عمومی فوق العاده نوبت دوم شرکت تعاوني مصرف کارکنان اداره کل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان 
راس ساعت 11 روز  شنبه  مورخ 1400/11/16 در محل: بندرعباس، بندر شهید رجایی، اداره کل بنادر و دریانوردی، 

طبقه هم کف، سالن اجتماعات، تشکیل میگردد.
لذا از کلیه اعضاء دعوت میشود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس ساعت مقرر در محل مذکور 

حضور به هم رسانید و یا وکیل/ نماینده خود را کتباً معرفي نمایید.
ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی تعداد آراء وکالتی هر عضو 
حداکثر 3 رأی و هر شخص غیر عضو تنها یک رأی خواهد بود. و اعضاي متقاضي اعطاي نمایندگي، مي بایست به  
همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 1400/11/14 در محل دفتر شرکت به آدرس : بندر عباس –  شهرک شهید 

باهنر حاضر تا پس از احراز هویت و تأیید وکالت، برگه ورود به مجمع را دریافت دارند.
 * دستور جلسه : 

- طرح و تصویب تغییر بند ب )شرایط اختصاصی ( ماده 12 فصل دوم مقررات مربوط به عضویت در اساسنامه 
- طرح و تصویب افزایش سرمایه شرکت تعاونی مصرف

رییس هیات مدیره 

تاریخ انتشار آگهی 1400/11/05آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده  نوبت دوم                                                            

حصروراثت 
احتراماً مفروض می دارد خواهان احمد رسائی فرزند اسماعیل با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان زمزم حاجی پور فرزند عبدالرحمن به تاریخ 

13۹۹/1۲/۲4 به رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند از: 
1-فاطمه رسائی فرزند اسماعیل متولد 13۶۸/1۲/1۰ به شماره شناسنامه 4۷۰۰۰11۲۲1 فرزند مرحوم ۲- اسماعیل رسائی فرزند احمد متولد 1344/۷/1 به شماره شناسنامه 1۵11 

همسر مرحوم 3- عاطفه رسائی فرزند اسماعیل متولد 13۷۶/4/۷ به شماره شناسنامه 4۷۰۰۰۶44۸1 فرزند مرحوم 4-حسین رسائی فرزند اسماعیل متولد 13۷1/4/1۵ به 
شماره شناسنامه 4۷۰۰۰3۲4۲1 فرزند مرحوم  ۵-احمد رسائی فرزند اسماعیل متولد 13۶۷/۸/۲۰ به شماره شناسنامه ۲۶۵ فرزند مرحوم

و دیگر وارثی ندارد 
حامد کامران - شورای حل اختلاف شعبه 3 پارسیان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهوری اسلامی ایران

 آگهی فراخوان شناسایی و جذب سرمایه گذار
سازمان همیاری شهرداریهای استان هرمزگان در نظر دارد نسبت به شناسایی و جذب 
سرمایه گذار جهت احداث ساختمان با کاربری اداری واقع در بندرعباس، بلوار ابوموسی 
جنب دانشگاه مالک اشتر با عرصه به متراژ 1176 مترمربع و زیر بنای 3994 متر مربع در 
5 طبقه با احتساب یک طبقه زیرزمین و همکف با کاربری پارکینگ و سه طبقه با کاربری 

اداری در قالب مشارکت در ساخت اقدام نماید.
متقاضیان شرکت در فراخوان می بایست اسناد فراخوان را از تاریخ درج آگهی حداکثر تا روز پنجشنبه 
مورخ 1400/11/14 از واحد فنی و اجرایی ســازمان همیاری شهرداری های استان هرمزگان واقع در 
بندرعباس ـ بلوار امام خمینی ـ چهارراه نخل ـ طبقه فوقانی بانک ملت دریافت و مدارک ذکرشده در اسناد 
فراخوان را تهیه و تکمیل نموده و طبق دستورالعمل در پاکت مهر و موم شده قرارداده و حداکثر تا پایان 

وقت اداری روز پنجشنبه مورخ 1400/11/21 به دبیرخانه سازمان به آدرس  تحویل نمایند. 
علاقه مندان به شرکت در مزایده می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به سازمان همیاری شهرداری 

های استان هرمزگان به شماره تلفن 33672691 ـ 076 و 09171682520 مراجعه نمایند.
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سال بیست و یکم شماره 3805

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردین :
ممکن است شما امروز ترجیح دهید که کیفیت  روش 
کار خود را در طول روز تقویت بخشید، به این صورت 
که  با شــتاب و به سختی وظیفه ای را انجام دهید تا 
به وظیفه و مسئولیت دیگری هم  برسید. متاسفانه، به اتمام رساندن 
کارها به این معنی نیست که شما آن کار را به خوبی انجام داده اید. اگر 
الان زمانی برای این نگذارید که برگردید و کارهایی که تابحال انجام 
داده اید را بررسی کنید،  ممکن است زمانیکه بعدا ایراد  آن را متوجه 
شــوید ناامید شوید که مجبور هستید به عقب برگردید و کاری را که 

قبلا به پایان رسانده اید دوباره انجام دهید.
  اردیبهشت :

یافتن قدمی  مطمئن باعث می شود شما در مسابقه امروز 
برنده شوید، اما باید از افتادن در دامی  که شما را به این 
فکر می اندازد که دیگران در مورد شما قضاوت می کنند 
اجتناب کنید. آن کیفیت کار شما نیست که شما نگرانش باشید؛  ممکن 
است احســاس کنید که دیگران از شما می خواهند که سریع تر کار 
کنید. اما الان باید شجاعت و جرات این را پیدا کنید که برای خودتان 
بایســتید و اجازه دهید همه بدانند که شما هر چه در توان داشته اید 

انجام داده اید و بهترین کار ممکن را انتخاب کرده اید.
  خرداد :

در یک تسلسل ماندن می تواند امروز برای شما ایجاد 
دردسر و مشکل کند،  به خاطر اینکه ذهن تان سرگردان 
شــده و برای تان تمرکز روی یک کار بسیار سخت 
خواهد بود. اما شما فشــاری که دیگران روی شما وارد می کنند را 
حس می کنید و تمام تلاش تان را می کنید تا این مشکل را حل کرده 
و این فشار را از روی دوش خود بردارید. با وجوداین،  کوتاه ترین راه 

می تواند شما را کاملا از مسیرتان منحرف کند. 
  تیر :

زمانیکه دیگران سعی می کنند تا شما را در فشار بگذارند 
تا سخت تر کار کنید شما احساس کاملا ناخوشایندی 
دارید.  اما نمی توانید کاری بکنید؛  شما بیشتر ترجیح 
می دهید تا زیر کنترل دیگران باشید تااینکه خودتان با اختیار خودتان 
کار کنید. متاسفانه،  احتمالا نیاز دارید که فعلا سرکشی های درون تان 
را ســرکوب کنید و بهترین کاری که می توانید برای به پایان رساندن 

وظایف تان انجام دهید. 
  مرداد :

معمولا برای شما سخت است که بخواهید احساسات 
خود را مهار کنید و آنها را تحت کنترل داشــته باشید. 
حتی با وجود اینکه شــما در ارائــه بهترین کاری که 
می توانید توانا هستید و بسیار خوب عمل می کنید، امروز احتمالا زیاد 
در وانمود کردن موفق نخواهید شد. قلب تان را با کارایی  و بازده در 
کار نپوشانید. شما می توانید همانطور که با احساسات خود روراست 

هستید کارتان را نیز به نحو احسنت انجام دهید.
 شهریور :

ادراک و احساس شما ممکن است اکنون بسیار دقیق 
باشــد، اما این به معنی این نیست که شما می توانید بر 
پایه  استنتاج و نتیجه گیری های خود عمل کنید، مشکل 
اینجاست که شما می توانید عیب و ایرادها را ببینید،  هم در خودتان و 
هم در دیگران، بهتر از این که بتوانید ببینید چه چیزی درست است. 
اما امروز مشاهدات شما ممکن است آن طور که فکر می کنید متعادل 

نباشند. 
 مهر :

بیان افکارتان به دیگــران در وهله اول ایده خوبی به 
نظر می رسد، اما وقتی که ظاهر می شود می بینید بسیار 
مشکل تر از آن است که فکرش را می کردید. شاید اگر 
به همکاران تان بگویید که چقدر عالی کار می کنند و اینکه چقدر از 
کار کردن با آنها لذت می برید راحت تر باشــد. هیچ راه حل دیگری 
رضایت بخش نیســت، اما هنوز شما مدام در پی پیدا کردن راه های 

جایگزین هستید.
 آبان :

شــما احتمالا باید برنامه هایتان را لغو کنید چنانکه در 
طول روز هم مشخص می شود به خاطر اینکه دستور 
کارهای شما تغییر می یابند. به خودتان اجازه انعطاف 
پذیری بیشتری بدهید برای اینکه اگر می بینید تعهدات قبلی تان دیگر 
به پیشبرد اهداف بلند مدت شما کمکی نمی کنند آنها را کنسل کنید. 
اگر دیگران از تغییر شــیوه شما ناامید به نظر می رسند نگران نشوید. 
فقط آن کاری را بکنید که دل تان می گوید درســت است، حتی اگر 

کسی را مایوس می کند. 
   آذر :

اگر شــما به این نیاز دارید که امــروز  به فرضیه ای 
بچسبید، آن را زیاد طولانی نکنید. سعی کنید  فقط تا 
حدی باشد که بدانید آگاهی و اطلاعات مورد نیاز برای 
کار را فراهم آورده اید. اگر قبل از اینکه به همه حقایق دســت یابید 
افکار خود را با دیگران درمیان بگذارید، غیر حرفه ای به نظر می رسید 
یا حتی بدتر؛ ممکن است احمق جلوه کنید. اگر فرصت لازم برای پیدا 
کردن حقیقت را نداشتید، آن وقت می توانید موضوع را با رییس تان یا 

همکاران تان در میان بگذارید.
 دی :

اعتماد کردن به درک مستقیم خود یا بینش تان امروز 
بسیار مهم به نظر می رسد، به خاطر اینکه ممکن است 
حقایق بسیار پیچیده به نظر برسند و فهمیدن اینکه کدام 
یک درست و کدام غلط کمی سخت باشد. اگر طبق روال هر روز پیش 
بروید و بخواهید آن گونه مسایل را تجزیه و تحلیل کنید احتمالا در 
دریایی از جزییات گیج کننده غرق خواهید شد. و ممکن است حتی 
به بهترین راه حل موجود نیز نرسید. اطلاعات را بررسی کنید و بعد 

آن را درکناری قرار دهید. 
  بهمن :

سخت اســت که بفهمید به اندازه کافی برای یادگرفتن 
آنچه که مورد نیاز اســت جستجو کرده اید یا نه؛ تا به 
عمق حقیقت دســت یابید. به هر حال، بعضی اوقات،   
بهتر اســت تا دست از بررسی های خود بکشید و آنچه را که تا حالا 
یاد گرفته اید را به عمل درآورید و از آن استفاده کنید. یک باره شما 
می پذیرید که رسیدگی ها و تحقیقات شما یک چاله نامحدود است،  
و می خواهید چرخ های فکری خود را از چرخیدن بازدارید و به کار 
برگردید،  و ارزش اطلاعات و آگاهی را در حل مشکل درک می کنید.

  اسفند : 
حتی اگر شــما اخیرا با مسئولیت تازه ای دست و پنجه 
نرم می کنید، می خواهید قــل از اینکه کنترل اوضاع از 
دست شما خارج شود آن را کاملا به پایان برسانید. مشکل این است 
که ممکن اســت فردی در مقابل کاری که الان دارید انجام می دهید 
قضاوت نادرست و غیر منصفانه ای داشته باشد. به جای اینکه تلاش 
کنید تا دیگران را تغییر دهید،  کاری بکنید تا خودتان را ســرگرم و 

خشنود کند. 
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0۴:58:56 اذان صبح
06:20:0۴
11:38:35
16:57:21
17:15:22

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:32:20 اذان صبح
06:53:36
12:11:۴9
17:30:19
17:۴8:22

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:1۴:57 اذان صبح
06:36:۴6
11:53:۴۴
17:11:00
17:29:10

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:37:23 اذان صبح
07:59:3۴
12:15:۴5
17:32:12
17:50:28

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:27:2۴ اذان صبح
06:50:38
12:0۴:33
17:18:۴5
17:37:17

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب18:01:08 اذان مغرب اذان مغرب

سرویس ســلامت // متخصصان می گویند 
برخی اقدامات اشــتباه می توانند خشکی 
چشــم را تشــدید کنند که باید از آن ها 

اجتناب کرد.
  خشکی چشم یکی از مشکلات رایجی است 
که بســیاری از افراد در طول عمر خود با آن 
مواجه می شــوند. زمانی که این مشکل بروز 
می کند، فرد در انجام کارهــای روزانه خود 
دچار مشکل می شــود و به سختی می تواند 
مطالعه کرده، تلویزیون تماشــا و یا به صفحه 

رایانه خود نگاه کند.
بسیاری از افراد در این زمان اقدام به مصرف 

قطره های چشــمی می کننــد. این 
قطره ها برای خشــکی چشم 
مفید هستند؛ اما کمتر کسی 
به این نکته توجه دارد که 
برخی اقدامات ساده در 
زندگی می تواند خشکی 

چشم را تشدید کند.
در این مطلب به برخی 

از این موارد می پردازیم:
1- اســتفاده از قطره هــای 
امــروزه  نامناســب:  چشــمی 
بازار  در  متعددی  قطره های چشــمی 
وجود دارند که برخی بهتر از دیگری هســتند. 
به هیچ عنوان از قطره های چشمی که مدعی از 
بین بردن سرخی چشم به دلیل خشکی هستند، 
استفاده نکنید؛ زیرا دارای مواد شیمیایی هستند که 
باعث تنگ شدن رگ های خونی چشم می شوند 

و می توانند خشکی چشم را تشدید کنند.
2- اســتعمال دخانیات: سیگار نه تنها برای 
ریه، بلکه برای چشم نیز مضر است. استعمال 
دخانیات و یا در معرض دود سیگار دیگران 
بــودن می تواند باعث خارش، ســوزش، و 

تشدید خشکی چشم شود.
3- اســتفاده از داروهای ضد آلرژی: به طور 
طبیعی داروهای ضد آلــرژی باعث کاهش 

ترشح غدد اشک می شوند که همین موضوع 
تاثیر منفی بر سلامت چشم دارد.

4- عدم استفاده از محافظ چشم: در معرض 
باد قرار داشــتن می تواند خشــکی چشم را 
تشــدید کند. از این رو، زمانی که هوا آفتابی 
اســت و باد می وزد بهتر است از عینک های 

آفتابی مناسب بهره بگیرید.
5- نگاه کردن به صفحه نمایشــگر به مدت 
طولانــی: نباید به مــدت طولانی به صفحه 
نمایشگر خیره شوید. برای جلوگیری از این 
کار، هر 20 دقیقه یک بار نگاه کردن به صفحه 
نمایش را متوقف کرده و به مدت 20 ثانیه به 
یک شــیء که در فاصله 20 متری قرار دارد، 

نظر کنید.
6- پلک زدن ناکافی و خیره شدن مداوم

7- استفاده از آرایش چشم
8- ننوشیدن آب کافی

۹- رژیم غذایی نامناسب: بکوشید در رژیم 
غذایی خود از ماهی های چرب مانند سالمون، 
تن و ســاردین که حاوی اسید چرب امگا 3 
هستند اســتفاده کنید. این اسید چرب برای 

جلوگیری از خشکی چشم مناسب است.
10- قرار گرفتن در معرض هوای خشک

11- خود درمانی های اشتباه و بدون مشورت 
با پزشک

۱۱ کار اشتباه که خشکی چشم را تشدید می کند

 سرویس سلامت // اگر به این باور رسیده اید که هرچه بیشتر 
میوه و ســبزی مصرف کنید، ســلامتی خود را بیشتر تضمین 

کرده اید، وقت تجدیدنظر فرا رسیده است. 
متخصصان هشــدار می دهند که مصرف بیش  از حد و افراطی 
مواد غذایی هر چقدر هم که سالم باشند، مجاز نیست و سلامت 
شما را به خطر خواهد انداخت. برخی از خوردنی های مفید که 

نباید در مصرف آنها افراط کرد شامل موارد زیر است:
 کلم بروکلی

یک ماده غذایی فوق العاده و مملو از آنتی اکســیدان های مفید 
است که خطر ابتلا به ســرطان و بیماری های قلبی را کاهش 
می دهد، اما زمانی که کلم بروکلی در مقادیر بسیار زیاد مصرف 
شــود، ممکن است منجر به کم کاری تیروئید گردد. این سبزی 
حاوی تیوسیانات است که می تواند جذب ید را برای بدن شما 

دشوار کند.
 شیر بادام و شیرهای گیاهی

مشــکل جایگزین های شیر گاو، مانند شیر بادام، جوی دوسر، 
کنف، سویا، نارگیل و ... این است که آنها اغلب بسیار فرآوری 
شده هستند و قندهای اضافه زیادی دارند. در واقع، این شیرهای 
گیاهی معمولا مقدار کمی از گیاه واقعی را دارند. به عنوان مثال، 
یک لیوان شــیر بادام متوسط، فقط حدود چهار عدد مغز بادام 

دارد.

 چای سبز
این چای مملو از کاتچین ها یا همان آنتی اکســیدان های قوی 
اســت که به دفع ســرطان، التهاب و بیماری های قلبی کمک 
می کند. با این حال، تانن های موجود در چای ســبز می تواند 

با جذب »آهن غیر هِم« )آهن منابع گیاهی( نیز تداخل داشته 
باشد، بنابراین اگر سطح آهن پایینی دارید یا در معرض خطر 
کمبود آهن هســتید، از نوشیدن چای سبز همراه با وعده های 

غذایی خودداری کنید.
 مرکبات

در حالی که مرکبات برای اکثر افراد ســالم هســتند، مرکباتی 
مانند گریپ فروت، می توانند با فهرســت طولانی از داروها، از 
جمله برخی استاتین ها و آنتی هیستامین ها تداخل داشته باشند. 
اگر دارو مصرف می کنید، همیشــه با پزشک یا داروساز خود 
مشــورت کنید تا مطمئن شــوید که می توانید با خیال راحت 

مرکبات را مصرف کنید.
  برنج قهوه ای

در حالی که برنج قهوه ای می تواند منبع غلات کامل باشد، ممکن 
است بسته به محل رشد آن، سطوح بالاتری از آرسنیک نسبت به 
برنج سفید داشته باشد. خوردن روزانه برنج قهوه ای و محصولات 
با مشتقات برنج قهوه ای می تواند منجر به قرار گرفتن در معرض 
آرسنیک بیشتر شود. مســمومیت با آرسنیک می تواند باعث 
ایجاد عوارض جدی در سلامتی و حتی مرگ، در صورت عدم 

شود.درمان 
 اسفناج

اکثــر مردم تقریباً به  اندازه کافی ســبزیجات برگ دار از جمله 
اســفناج در رژیم غذایی خود دریافت نمی کنند. ســبزی های 
برگ دار منبع فوق العــاده کم کالری ویتامین ها و مواد معدنی از 
جمله منیزیم، لوتئین، اسید فولیک و ویتامین K هستند. اما برای 
افرادی که شایع ترین نوع سنگ کلیه موسوم به اگزالات کلسیم 
را دارند، اسفناج می تواند مشکل ساز باشد زیرا حاوی سطوح 
بالایی از اگزالات است که می تواند منجر به تشکیل سنگ کلیه 

در افراد در معرض خطر شود.
 آب

حتی نوشیدن بیش ازحد آب در مدت زمان کوتاه هم می تواند 
تعادل الکترولیت ها را مختل کند و به نوبه خود منجر به کاهش 

خطرناک سطح سدیم در بدن شود.

طرح : بیتا هوشنگی

سرویس ســلامت // روزها و ماه های اول شــروع همه گیری 
روزهایی پر از وســواس شستشــو بود، آن روزها مصرف مواد 
شوینده و ضدعفونی کننده چند برابر شده بود، اما بسیاری از ما 
زمانی که متوجه شدیم شیوه اصلی انتقال و خطر انتقال کووید ۱9 
در هوا است، آن شستشو و پاک کردن مواد غذایی و ضدعفونی 
کردن تمام ورودی های به خانه را متوقف کردیم. آیا غالب شدن 

نوع اومیکرون این وضعیت را تغییر می دهد؟ 
بنا به اعلام مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری های آمریکا، انتقال 
از طریق هوا و تنفس همچنان شیوه نگرانی اصلی است. این آژانس 
می گوید: »ممکن اســت افراد از طریق تماس با سطوح یا اشیاء 
آلوده به بیماری مبتلا شوند، اما این خطر به طور کلی بسیار کم در 

نظر گرفته می شود.«
دکتر پیتر چین-هونگ، متخصص بیماری های عفونی در دانشگاه 
کالیفرنیا، می گوید:»من دلیلی ندارم که انتظار داشته باشم که امُیکرون 
به شیوه ای متفاوت نسبت به انواع دیگر کووید 1۹ عمل کند و مثلا 
شــیوه غالب انتقال آن از طریق سطوح باشد.«اما ویروس کووید 
1۹ چقدر می تواند روی ســطوح باقی بماند؟ CDC می گوید 
اگر سطح متخلخل باشد، مثلًا پنبه، »مطالعات انجام شده شناسایی 
ویروس زنده را در عرض چند دقیقه تا چند ســاعت را گزارش 
می دهند«. اگر سطح متخلخل نباشد، مانند شیشه، فولاد ضد زنگ 
یا پلاســتیک، این مطالعات توانسته اند ویروس را پس از روزها 
یا هفته ها در روی این ســطوح شناسایی کنند. با این حال، تحت 
شرایط معمول محیط های داخلی، مطالعات کاهش ۹۹ درصدی 
کروناویروس دارای قابلیت بیماری زایی را در طی سه روز یا 72 

ساعت نشان داده اند.
 وقتی تهویه مناســب محیط را در نظر بگیرید، مانند یک پنجره 
باز، این زمان خیلی ســریع تر خواهد شــد. ثابت شده که محلول 

های ضد عفونی کننده نیز در برابر ویروس بســیار موثر هستند، 
اما کارشناسان معتقد نیستند که تمیز کردن سطوح باید تمرکز اصلی 
برای مقابله با ویروس باشد. مرکز کنترل بیماری های آمریکا اعلام 
کرده خطر انتقال فومیت )بیمار شدن از سطحی که ذرات ویروس 
روی آن وجود دارد( بســیار کم است و خطر انتقال تنفسی )بیمار 
شــدن به واسطه تنفس ذرات ویروس( بسیار زیاد است - به ویژه 
در محیط های داخلی و سربسته که در آن ها مردم ماسک نمی زنند

دکتر چین-هونگ گفت: »من قبل از همه گیری در هیچ زمانی مواد 
غذایی خود را بیش از حد شستشو ندادم و تمیز نکرده ام... و انتظار 
ندارم هم - هرگــز - در طول پیک های بعدی کووید 1۹ چنین 
کاری را بکنم. هوا هنوز مسئله اصلی است و ما باید به جای پرت 

شدن حواس ها به سطوح، روی آن تمرکز داشته باشیم«.
اما یک ســوال مهم هم این است: آیا ویروس حتی پس از خروج 
یــک فرد مبتلا به ویروس از یک اتاق، مــی تواند در هوا بماند؟ 
تحقیقات نشــان می دهد که پاسخ این سئوال مثبت است. در واقع 
مرکز کنترل بیماری ها می گوید ذرات ویروســی می توانند از چند 
دقیقه تا چند ساعت در هوا باقی بمانند. این مدت زمان به جریان 
هوا در اتاق، دما، رطوبت و عوامل دیگر بستگی دارد.دکتر کرستن 
بیبینز-دومینگو، رئیس بخش اپیدمیولوژی دانشگاه کالیفرنیا در این 
خصوص گفت: »وقتی وارد اتاقی می شوم، درباره اینکه چه کسی 

قبل از من در اتاق بوده، عصبی نمی شوم.
 اما هر زمان که داخل اتاقی شوم که تهویه مناسبی ندارد، حتی در 
مورد افرادی که آن طرف اتاق هســتند یا افرادی که ممکن است 
خیلی دورتر از من باشند، عصبی می شوم. زیرا هوایی که در آنجا 
وجود دارد به روشــی که واقعاً برای حفظ امنیت من طراحی شده 
باشد، در گردش نیست. آن ذرات ویروسی به نوعی در هوا معلق 

هستند و این یعنی خطر.«

مواد غذایی سالمی که باید در مصرف آنها احتیاط کرد

سرویس سلامت // رئیس مرکز تحقیقات 
مسیح  بیمارســتان  شناســی  ویروس 
دانشــوری گفت: تعداد مراجعه کنندگان 
ســرپایی به مراکز درمانی با شیبی کم در 
به  بازگشایی ها  اگر  افزایش اســت.  حال 
صورت ساده انگارانه انجام شود باید منتظر 

وقوع پیک ششم در اسفندماه باشیم. 
ســیدعلیرضا ناجی رئیس مرکز تحقیقات 
ویروس شناسی بیمارستان مسیح دانشوری 
در برنامه ســلامت رادیو تهران با اشاره به 
افزایش آمار ابتلا به سویه امُیکرون در کشور 
گفت: با توجه به نتیجه تستها و پایش های 
موجود، سویه امیکرون عمده  ترین سویه در 
ایران اســت اگرچه این موضوع برای دیگر 
کشورها هم مصداق دارد. به نظر می رسد طی 
دو هفته آینده غالبترین سویه در کشورمان 

امُیکرون خواهد بود .
 کاهش حس چشایی و بویایی می تواند 

از علائم ابتلا به امُیکرون باشد
وی افزود: در حال حاضر موارد شناسایی 
شده در برخی اســتان ها به 80 درصد هم 
می رسد. این سویه بسیار سرایت پذیر است 
و از واکسن و سیســتم ایمنی فرار می کند.

علائم آن عمدتا همان علائم کووید اســت. 
ســردرد و سرگیجه، عطسه، تب کم و تهوع 
و گرفتگی صدا از علائم این ســویه است . 
کاهش حس چشایی و بویایی از دیگر علائم 
این سویه اســت که با درجاتی پایین تر در 
بین مبتلایان دیده می شود. ناجی تاکید کرد: 
افرادی که این علائم را می بینند باید تست 
بدهند و در صورت مثبت بودن قرنطینه شوند 
و دارو دریافت کنند تا سرایت آن به دیگران 

به حداقل ممکن برسد.امُیکرون می تواند به 
دلیل ســرایت پذیری بالا موجب درگیری 
ریوی و فوت شــودوی گفت: امُیکرون از 
نظر میزان کُشندگی و شدت بیماری نسبت 
به سایر سویه ها شدت کمتری دارد اما این 
سویه هم می تواند به دلیل سرایت پذیری بالا 
موجب درگیری ریوی و فوت شــود . سهم 
افرادی که بیماری هــای زمینه ای به همراه 
فاکتورهای خطر دارند در این بین بیشــتر 
است. به همین دلیل جلوگیری از چرخش 

ویروس در جامعه بسیار مهم است.
آمــار مراجعه کنندگان ســرپایی به مراکز 

درمانی با شیبی کم در حال افزایش است
رئیس مرکــز تحقیقات ویروس شناســی 
بیمارستان مسیح دانشــوری در خصوص 
آمار مراجعه کنندگان سرپایی به بیمارستان 

مسیح دانشوری گفت:این آمار با شیبی کم 
در حال افزایش اســت . اگر بازگشایی ها 
به صورت ساده انگارانه انجام شود می تواند 
تعداد مبتلایان را افزایش داده و در اسفندماه 
با پیکی به همراه افزایش مرگ و میر همراه 
شــود. اگرچه این آمار به شدت پیک پنجم 

نخواهد بود.
 چرخش ویــروس در جامعه می تواند 
علاوه بر ابتلاء و مرگ، موجب تغییر شکل 

ویروس شود
ناجی گفت: چرخش ویــروس در جامعه 
می تواند علاوه بر ابتــلاء و مرگ ، موجب 
تغییر شکل ویروس شود و پایداری عوارض 
در افرادی که به کووید مبتلا می شــوند را 
برجای بگذارد.وی تاکید کرد: راهکارهای 
جلوگیری از امُیکرون مثل راهکارهای قبلی 

است. ماسک زدن و رعایت فاصله اجتماعی 
و کارهایی که گردش ویروس در جامعه را 
محدود می کند توصیه می شــود. با توجه به 
واکســن گریزی این سویه، تزریق دُز بوستر 
بســیار مهم است تا با تقویت سیستم ایمنی 
بتوانیم برخورد مناســبی با امُیکرون داشته 
باشــیم.ناجی از افرادی که واکسن نزده اند 

تقاضا کرد خود را واکسینه کنند.
 ماســک  های پارچه  ای سد مناسبی در 

برابر سویه امُیکرون نیستند
رئیس مرکــز تحقیقات ویروس شناســی 
بیمارستان مسیح دانشوری با تاکید بر اینکه 
ماسک های پارچه ای سد مناسبی در برابر 
ســویه امُیکرون نیســتند، گفت: بر اساس 
مطالعات صورت گرفته اســتفاده توأمان از 
ماســک های N۹5 و ماسک  های دولایه 
جراحی می تواند حفاظت ما را در برابر ورود 

سویه امُیکرون ارتقا ببخشد.

رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی بیمارستان مسیح دانشوری:

اگر رعایت نکنیم؛ اسفندماه درگیر پیک ششم کرونا خواهیم شد

سرویس ســلامت // بیماری »زونا« به 
صورت نواری از تاول های پوستی بسیار 
دردناک بــروز می کند و علت ایجاد آن 

فعال شدن یک ویروس در بدن است.
علــت ایجــاد زونا ویــروس »هرپس 
زوستر« است که عامل ایجاد آبله مرغان 
هم هســت. هنگامی که بــه آبله مرغان 
مبتلا می شوید و بهبود پیدا می کنید، این 
ویروس در بدن شــما به طور پنهان در 
سلول های عصبی باقی می ماند و دستگاه 

ایمنی آن را غیرفعال نگه می دارد.
اما در برخی از افراد با بالا رفتن ســن و 
ضعیف  شدن دستگاه ایمنی این ویروس 
دوباره فعال می شود و در طول یک رشته 
پوســتی  تاول های  ایجاد  باعث  عصبی 

دردناک می شود.
زونا معمولا در افراد بالای 50 سال رخ 
می دهد، اما ممکن است در سنین پایین تر 
در افرادی که دستگاه ایمنی شان به علل 
گوناگون ضعیف شده است، هم بروز کند.
زونا معمولا بیماری خطرناکی نیست، اما 
درد ناشی از آن ممکن است بسیار شدید 

باشد. همچنین ممکن است دچار تب و 
سردرد، خستگی و حساسیت به نور هم 

بشوید.
به صورت  معمولا دانه های پوستی زونا 
نواری از تاول ها در مســیر رشــته های 
عصبی در طرف چپ یا راســت پشت 
شما بروز می کند. اما گاهی دانه های زونا 
ممکن است در اطراف چشم یا یک طرف 

گردن یا صورت هم ایجاد شوند.
علاجی بــرای زونا وجود نــدارد، اما 
پزشکتان ممکن است با تجویز داروهای 
ضدویروســی مانند آســیکلوویر روند 
بهبودی آن را تســریع بخشد و همچنین 
را  درمان هایــی  درد  تخفیــف   بــرای 
تجویز کند. درد زونــا معمولا 7 تا 10 
روز به طول می انجامد و برطرف شــدن 
دانه های پوستی ممکن است برای 2 تا 6 

هفته طول بکشد.
همچنین واکسنی برای پیشگیری از زونا 
در افراد بالای 18 ســال که در معرض 
خطر دچار شدن به این بیماری هستند، 

وجود دارد.

علت ایجاد بیماری پوستی »زونا« چیست؟

اتاق خطرناک برای انتقال کرونا چه اتاقی است

آیا در امُیکرون نباید نگران انتقال بیماری از سطوح باشیم؟

سرویس سلامت // نتایج یک مطالعه جدید 
نشان می دهد که تماشای بیش از حد زیاد 
تلویزیون ممکن است خطر لخته شدن خون 
در پاها یا ریه ها را تا 35 درصد افزایش دهد.

دکتر »ســتور کونوتســور«، اســتاد ارشد 
دانشکده پزشــکی دانشــگاه بریستول در 
انگلستان، گفت: »تماشــای طولانی مدت 
تلویزیون، که با بی تحرکی همراه است، ممکن 
است خطر ترومبوآمبولی وریدی را افزایش 
دهد.«به گــزارش هلث دی نیــوز،وی در 
ادامه می افزاید: »فعالیت بدنی خطر افزایش 
لخته خون ناشــی از تماشای طولانی مدت 
تلویزیون را از بین نمی برد، از اینرو افراد باید 
در طول تماشــای طولانی مدت تلویزیون 
بلند شــده و تحرک داشته باشند.«برای این 
مطالعه، تیــم تحقیق داده های ســه مطالعه 

منتشر شــده قبلی را که شامل بیش از 130 
بود، گردآوری کردند. در  هزار شرکت کننده 
ایــن مطالعه، محققان به دنبــال ارتباط بین 
تماشــای تلویزیون و ترومبوآمبولی وریدی 
بودند. ترومبوآمبولی وریدی شــامل آمبولی 
ریه )لخته شــدن خون در ریه ها( و ترومبوز 
ورید عمقی )لخته شدن خون در ورید عمیق، 
معمولًا در پاها، که می تواند به ریه ها رفته و 
باعث آمبولی ریه شود( است.در یک پیگیری 
که بین 5 تا 20 سال متغیر بود، بیش از ۹00 
شــرکت کننده به ترومبوآمبولی وریدی مبتلا 
شدند. احتمال لخته شدن خون در افرادی که 
طولانی ترین مدت )چهار ساعت یا بیشتر در 
روز( تماشای تلویزیون را داشتند، نسبت به 
کسانی که کمترین میزان تلویزیون را تماشا 
می کردند یا هرگز تلویزیون تماشا نمی کردند، 

یک سوم بیشتر بود.کونوتسور گفت: »ما باید 
تلویزیــون می گذرانیم  زمانی را که جلوی 
محدود کنیم. حتی اگر می خواهید تلویزیون 
تماشا کنید، باید مابین آن تحرک داشته باشید 
تا گردش خون ادامه پیدا کند.«این ارتباط به 
احتمال زیاد برای هر نوع نشســتن طولانی 
مدت وجود دارد. او توصیه کرد: »برای مثال، 
اگر کار شما شامل ساعت های طولانی کار 
در مقابل کامپیوتر اســت، حتماً هر از گاهی 
برخیزید و حرکــت کنید.«همچنین، هنگام 
تماشای تلویزیون، سطح فعالیت بدنی خود 
را افزایش دهید، زیــرا حجم بالای فعالیت 
بدنی می تواند خطر ابتــلاء به بیماری هایی 
مانند ترومبوآمبولی وریدی را که با رفتارهای 
 بی تحرک مرتبط اســت، کاهــش دهد یا

 از بین ببرد.

تماشای مداوم تلویزیون خطر لختگی خون را افزایش می دهد

تغییر رنگ کرونایی دو شهرستان در هرمزگان 
گروه خبر // ســخنگوی دانشگاه علوم 
شهرستان های  گفت:  هرمزگان  پزشکی 
بســتک و پارســیان در وضعیت زرد 

کرونایی قرار گرفتند.
به گــزارش خبرنگار دریــا ؛  دکتر فاطمه 
نوروزیان افزود: افزایش موارد بســتری در 

شرایط شیوع کرونای امیکرون، زنگ خطری 
برای احتمال شکل گیری موج ششم است.

وی گفت: دیگر شهرســتان های اســتان در 
وضعیت آبی قرار دارند.نوروزیان افزود: برای 
جلوگیری از شــیوع ویروس امیکرون باید 

دستورالعمل های بهداشتی رعایت شود.



امام حسن بن علی علیه السلام: خشم کلید همه بدیها است.      
روضه بحار ج 2 ص 373

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                 09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد             09211487009

سرویس شهرستانها : سعیده دبیری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی

یکشنبه 5 بهمن 1400
22 جمادی الثانی 1443
سال بیست ویکم شماره 3805

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
برج نیلوفر - ورودی غربی-طبقه پنجم - واحد 23

daryanews_bnd@yahoo.com : پست الکترونیکی

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

daryanews.ir : اینستاگرام

گروه گــزارش // طی مراســمی با همت 
ســازمان بســیج کارگران و کارخانجات 
اســتان هرمزگان و به مناســبت میلاد با 
سعادت حضرت فاطمه زهرا )س( و روز زن 

از همسران فرماندهان و شورا پایگاه های 
بسیج این سازمان تجلیل و تقدیر شد.

به گزارش خبرنگار دریا، شامگاه یکشنبه طی 
مراسمی پرشور با حضور سردار فرماندهی سپاه 

امام سجاد)ع( ، نماینده ولی فقیه در سپاه استان 
هرمزگان، فرمانده بسیج اقشار، رئیس سازمان 
بســیج کارگران و کارخانجــات و فرماندهان 
پایگاه ها با رعایت پروتکل های بهداشــتی  و با 
حضور جمعی از همســران فرماندهان و شورا 
پایگاه های بســیج کارگــران و کارخانجات 
هرمزگان از مقام عالی همســران حاضر در این 
مراسم تجلیل و قدردانی به عمل آمد. در ابتدای 
این مراسم سرگرد امیر ارسلان شهبازی رئیس 
سازمان بسیج کارگران و کارخانجات سپاه امام 
سجاد )ع( استان هرمزگان ضمن خوش آمدگویی 
و تبریک ولادت باسعادت حضرت فاطمه زهرا 
)س( و روز زن، اظهــار کرد: این بانوی بزرگ 
اسلام بهترین اسوه و مظهر ایمان، اخلاق ، عزت 

و بصیرت برای بانوان جامعه است.
 الگوگیــری از حضــرت زهــرا )س(

در زندگی
وی در ادامه افزود: برای برخورداری از محیط 
و جامعه اســلامی باید سیره و سبک اسلامی و 
زندگی آن بانو را همــواره در زندگی خویش 

جاری و ساری کنیم.
رئیس سازمان بســیج کارگران و کارخانجات 
سپاه امام ســجاد علیه السلام استان هرمزگان 
به نقــش ثاثیر گذار همســران فرماندهان در 
عرصه هــای مختلف پرداخت و خاطرنشــان 
کرد: این بانوان سربلند همیشه همراه و پشتیبان 
همسران خود در روزهای دشوار و حساس بوده 
اند و اگر این همراهی از سوی مادران و همسران 
نبود چه بسا مردانشان در دوران جنگ نظامی و 

جنگ اقتصادی به موفقیت نمی رسیدند.
وی بیان کرد: مقام و ارزش مادر و زن بسیار مهم  
است و باید مورد تکریم و احترام  قرار گیرد و 
در قرآن کریم و احادیث ائمه اطهار در این رابطه 

هم سفارش کرده اند و به این مناسبت این روز 
میلاد نورانی این قدردانی و تشکر از مادران و 
همسران فرماندهان حداقل کاری است که باید 
انجام می شــد.نماینده ولی فقیه در ســپاه امام 
سجاد علیه استان هرمزگان نیز در این مراسم، با 
تبریک این میلاد فرخنده و مبارک و بزرگداشت 
مقام زن، گفت: ما باید با خداوند عزوجل معامله 
کنیم، زیرا این نوع معامله سراسر از خیر و برکت 
اســت و نمونه بارز آن حضرت خدیجه )س( 
اســت که با آن همه ثروت و جایگاه مردم به 
این بانوی باایمان کنایه و زخم زبان می زنند اما 
با خــدای خود معامله کرد و خود را به ازدواج 
پیامبر اکرم )ص( که فردی یتیم و دامدار بود در 
آورد و از ازدواج آن  بانو بهترین دختر عالم به 

نام فاطمه به وجود آمد. 
 حضــرت زهرای مرضیــه یک وجود 

ملکوتی است
وی در ادامه افزود: حضرت فاطمه زهرا ســلام 
الله علیها یک وجود ملکوتی است که در ظاهر 
انســان تجلی کرده بود و حلقه وصل 12 امام 
معصوم اســت و همواره ما باید سیره اهل بیت 
عصمت و طهارت علیه الســلام و به خصوص 
بانوان از حضرت زهرا )س( الگو گیرند که خیر 

و سعادت دنیا و آخرت را در پی دارد. 
وی در پایان به نقش مهم مادر و زن در محیط 
خانواده و جامعه اشــاره کرد و ابراز داشــت: 
بیشــترین نقش تربیتی زن در خانــواده برای 
فرزنــدان ایفا می کند و باید این نقش مادری با 
بهره گیری از سبک اسلامی و عمل به آن باشد.

لازم به ذکر اســت، این مراسم با اجرای های 
متنوعی از جمله تلاوت قــرآن کریم، اجرای 
ســرود، خوش آمدگویی توسط فرمانده بسیج 
کارگــران و کارخانجــات اســتان هرمزگان، 

سخنرانی نماینده ولی فقیه در سپاه امام سجاد)ع(، 
اجرای برنامه های شــاد و مفرح و طنز برای 
کــودکان همراه بود. و در پایان این مراســم با 
اهدای لوح و شاخه گل به همراه هدایای نفیس به 

پاس همراهی، از همسران فرماندهان و اعضای 
شــورای پایگاه های بسیج سازمان کارگران و 
کارخانجات سپاه امام سجاد علیه السلام استان 

هرمزگان تجلیل و قدردانی به عمل آمد.

به همت سازمان بسیج کارگران و کارخانجات سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان صورت گرفت

تجلیل از همسران فرماندهان و شورا پایگاه های بسیج کارگران و کارخانجات هرمزگان

  گروه خبر // مدیرعامل مجتمع کشتی سازی و صنایع 
فراســاحل ایران گفت: هیچ یک از مدیران ایزوایکو 
پروازی نیســتند و در آینده هم از این چنین مدیرانی 

استفاده نخواهم کرد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ سلمان ضربی با اشاره به برنامه های 
اولویت دار مجتمع کشتی ســازی و صنایع فراساحل ایران، 
اظهار کرد: توسعه فرهنگی، شایسته سالاری، دانش افزایی، 
پایش مستمر عملکرد نیروی انسانی، مشتری مداری و تلاش 

در راستای جلب اعتماد کارفرمایان، تحول پذیری، صداقت 
و وفای به عهد را در دوره جدید حتما سرلوحه کارمان قرار 

خواهیم داد.
وی افزود: مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران برای 
اینکه بتواند اهداف برنامه 1404 را تحقق ببخشد، نیازمند 
نیروهای متخصص اســت که استفاده از نیروهای بومی در 
پست های مدیریتی اولویت اصلی من خواهد بود و تلاش 
خواهــم کرد همکاران خود را از میان شــاغلان در همین 

مجتمع انتخاب کنم یا کسانی که سابقه کار در اینجا دارند.
ضربی ادامه داد: ممکن است افرادی توانمندی پیش از این 
و علی رغم توانمندی هایی که داشته اند و یا به دلیل تغییرات 
مدیریتی از این مجموعه رفته و یا کنار گذاشــته شده اند، 
به طور حتم از همه آن ها دعوت خواهد شد که به مجموعه 
برگردند و منشأ خیر برای مجموعه باشند. از همه نیروها و 
مدیران کارآمد درون استان کمک و مشورت خواهیم گرفت.

مدیرعامل مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران با 
بیان اینکه هیچ یک از مدیران ایزوایکو پروازی نیستند و در 
آینده هم چنین مدیرانی نخواهیم داشت، گفت: پایگاه اصلی 

بنده نیز بندرعباس است و در محل کارخانه مستقر هستم.
وی اضافــه کرد: توجه بــه این نکته ضروری اســت که 

کارفرمایان ما در همه جای ایران هستند و بنده فکر می کنم 
مدیران ایزوایکو باید نــه تنها مدیران ملی بلکه بین المللی 
باشــند؛ مدیر باید در همه جا حضور داشته باشد، باید در 
جلسات کارفرما شرکت کند و پیگیری امور مربوط به مجتمع 

در خارج از استان یک ضرورت است.
ضربی همچنین در خصوص شائبه بکارگیری بازنشستگان 
در پست های مدیریتی، گفت: هیچ شخص بازنشسته ای را 
در ایزوایکو به صورت مستقیم به کارگیری نخواهیم کرد، اما 
برای اینکه از توانمندی ها و تجربه های بازنشستگان مجتمع 
برای آموزش و ارتقاء روش های کاری بهره مند شویم، سازو 
کار لازم برای راه اندازی کانون بازنشســتگان ایزوایکو در 

دست بررسی است.

مدیرعامل ایزوایکو:
نیروهای بومی در پست های مدیریتی بکار گرفته می شوند

گروه گزارش// در حالی بیش از سه ماه از شروع ثبت 
نام در طرح جهش تولید مســکن در تمام شهرهای 
کشــور می گذرد که متاسفانه برای بندرعباسی در 
این شهر زمین جهت اجرای طرح درنظر گرفته نشده 
است و گویا شــهرک علوی در حدود50کیلومتری 
بندرخمیر درنظر گرفته  نزدیک  و  بندرعباس  شهر 
شده است که بندرعباسی ها از آن استقبال نکردند 
واز این موضوع بســیار ناراضی هستند و این شیوه 
اجرای یک طرح ملی را تبعیض وبی عدالتی در حق 

خود می دانند. 
بندرعباســی ها از رئیس جمهور و اســتاندار هرمزگان 
می خواهند زمین جهــت اجرای طرح ملی جهش تولید 
مســکن را در داخل شــهر درنظر بگیرند و زمین های 
مازاد متعلق به ادارات و نهادهای نظامی )قرار بود اماکن 
نظامی و پادگان ها به خارج از شــهر منقل شــوند( در 

اختیار راه وشهرسازی جهت اجرای این طرح قرار بگیرد 
تا بندرعباســی ها هم از چهارمیلیون واحد مسکونی که 
قرار اســت در دولت سیزدهم در شهرهای مختلف کشور 
ساخته شود، آنها نیز سهمی داشته باشند ودر بندرعباس 
برایشان خانه ســاخته شود. اما روش فعلی اجرای طرح 
باعث شده است متقاضیان مسکن از خانه دار شدن ناامید 
شوند و نیاز است تدبیری در این حوزه اندیشیده شود و در 
گام نخست زمین های بلااستفاده ادارات برای اجرای این 
طرح اختصاص یابد و اولویت هم با کارکنان همان ادارات 
باشد که خانه برایشان در زمین های ادارات ساخته شود تا 
بخشی از نیاز به مسکن شهروندان و اقشار مختلف برطرف 
شود. همچنین در صورت کمبود زمین می توان در ضلع 
شرقی و شمالی میدان میوه وتره بار و شمال اتوبان شهید 
رجایی و منطقه کوهســتان پارک پنجعلی را برای اجرای 
این طرح اختصاص دهند. بسیاری از اقشار در بندرعباس 
نیز امیدوار بودند حال که قرار اســت چهار میلیون واحد 
مسکونی در کشور احداث شود، آنها نیز از این طرح منتفع 
می شوند که بدلیل عدم تخصیص زمین در شهر بندرعباس، 

درحال حاضر بندرعباســی های واجدشرایط مسکن از 
خانه دار شدن ناامید شــده اند و انتظار می رود متولیان 
مربوطه تدبیری بیندیشــند تا این امید به بندرعباسی ها 
برگردد. بدلیل حبابی بودن قیمت مسکن ورهن واجاره، در 
حال حاضر افراد بی خانمان و مستاجر با بحران شدیدی 
در بندرعباس مواجهند و در حباب قیمت ها ســرگردان 
مانده اند وهیچ نظارتی هم بر قیمت گذاری وجود ندارد. 
دلال ها و بســازو بفروش ها و برخی از مشاوران املاک 
از این ضعف نظارت بر قیمت ها حداکثر اســتفاده را برده 
وقیمت ها را روزبه روز حبابی تر می کنند تا رویای خانه 
دار شدن برای بسیاری از شهروندان هیچگاه تعبیر نشود 
وآنها در این بخش حکمرانی می کنند ومی دانند که هیچ 
دستگاه ناظر عملکردشان نیست وبدون پرداخت مالیات و 

عوارض به درآمدهای بادآورده دست می یابند.
از طرفی دیگر با توجه به اینکه شــهر بندرعباس، شهری 
بندری و مهاجرپذیر وبه گفته مســئولان  بندرعباس در 
واقع ایران کوچک است که قومیت ها های مختلف در آن 
زندگی می کنند واز تمام شهرهای ایران به این شهر می آیند 
تا کار کنند تا جایی که صنایع و بنگاه های اقتصادی و... 

پر از نیروی انسانی غیربومی است و بومیان حتی در این 
صنایع ســهم چندانی از اشتغال ندارند که همین موضوع 
علاوه بر رتبه نخســت هرمزگان در بیکاری که غیرقابل 
قبول می باشد و مردمانش به مشاغل کاذبی روی آورده اند 
و گاهی جان شان را هم از دست می دهند، از آن طرف این 
نیروی انسانی غیربومی شاغل در استان، مسکن شان را از 
شهر بندرعباس تامین می کنند که افزایش قیمت و رهن و 
اجاره را بدنبال داشته است و حداقل کاری که می توانستند 
این صنایع انجام دهند، این بود که مسکن پرسنل شان را 
نیز تامین می کردند وبا مشارکت شرکت های انبوه سازی، 
برای فعالان در صنایع مسکن می ساختند وسهم آورده را 
هم می توانستند از متقاضیان مسکن در صنایع بگیرند، اما 
متاسفانه نه تنها هیچ خانه ای برای پرسنل شان نساختند 
که حتی این پرســنل برای خرید یا اجاره خانه وارد شهر 
شــده و قیمت ها را افزایش چند برابری داده اند تا جایی 
که بومی ها و قشر متوسط و محروم جامعه در سال های 
اخیر که دولت ســابق هیچگونه طرح ساخت مسکنی را 
اجرا نکرد و مسکن مهر راهم ادامه ندادو طرحی مزخرف 
خواندند، مردم در این سال ها توان خرید مسکن را ندارند 
و به خانه دار شدن ناامید شدند وبسیاری از آنها حتی توان 
خرید رهن واجاره را هم ندارند و کوچ شــان به محلات 
حاشیه ای نیز باعث افزایش قیمت و رهن واجاره املاک 
در این مناطق شــده است وبرخی در آستانه آوارگی قرار 
دارند و برخی مجبور شدند بصورت مشترک خانه اجاره 
کنند ویا با پدر ومادر و.... زندگی مشترک و اما سختی را 

داشته باشند. 
در این شرایط از زمان تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری 
دور سیزدهم که آیت ا... رئیسی وعده ساخت چهار میلیون 
مسکن را در کشور داد، بندرعباسی ها هم امیدوار شدند 
که بتوانند در شهرشان خانه دار شوند.  اما متاسفانه از بیش 
از ســه ماه قبل که ثبت نام از متقاضیان مسکن در طرح 

ملی جهش تولید مسکن آغاز شد، شهروندان بندرعباسی 
در سامانه ثبت نام، نامی از بندرعباس را مشاهده نکردند 
و فقط توانســتند نام شــهرک علوی را در سامانه ببینند 
که این شــهرک فاصله زیادی با بندرعباس دارد وبرای 
متقاضیان مسکن از بندرخمیر و صنایع مناسب است. در 
زمان حضور رئیس جمهــور و 17نفر از وزار و معاونان 
رئیس جمهور در استان، این درخواست متقاضیان مسکن 
بندرعباســی ها از رئیس جمهور بارها اعلام شد که در 
بندرعباس نیز زمین جهت احداث مســکن درنظر گرفته 
شــود و بعد از ســفر هیئت دولت، مشاهده شد که گزینه 
بندرعباس نیز به گزینه ثبت نام در سامانه ثبت نام طرح 
جهش تولیدمسکن اضافه شده است و برخی از متقاضیان 
مسکن با تصور اینکه این طرح در داخل شهر بندرعباس 
اجرا می شــود، اقدام به ثبت نام نموده که بررسی های ما 
از طریق اداره کل راه وشهرسازی هرمزگان نشان داد که 
درواقع هیچ تغییری در مکان اجرای طرح ایجاد نشــده 
است وکماکان این طرح در شهرک علوی قرار است اجرا 
شود و این موضوع باعث نارضایتی مضاعف بندرعباسی ها 
شده و از ریاست جمهوری و وزارت راه وشهرسازی و در 

استان هم از استاندار هرمزگان درخواست دارند برای پایان 
دادن در تبعیض و بی عدالتــی در اجرای این طرح ملی 
برای خانه دار شــدن مردم ایران، در شهر بندرعباس نیز 
زمین جهت احداث مسکن درنظر گرفته شود تا افراد واجد 
شرایط بتوانند خانه دار شوند.  در قسمت چهارم از سلسله 
گزارش های مسکن که بصورت هفتگی منتشر می شود، با 

ما همراه باشید.

 ناامید شدم
یکی از جوانان بندرعباسی که چندماه قبل زندگی مشترک 
خود را آغاز کرده اســت و امیــدوار بود با اجرای طرح 
جهش تولید مسکن بتواند صاحب خانه شود، می گوید: 
متاسفانه در زمان ورود به سامانه ثبت نام این طرح متوجه 
شدم که نامی از بندرعباس وجود ندارد وبعد از پرس و جو 
متوجه شــدم که شهرک علوی در غرب بندرعباس برای 
اجرای این طرح درنظر گرفته است تا ساکنان بندرخمیر 

و بندرعباس در آن ثبت نام کنند. شــهرک علوی نزدیک 
بندرخمیر است وشاید برای متقاضیان مسکن بندر خمیری 
قابل توجیه باشــد، اما برای بندرعباسی ها هیچ توجیه 
عقلی و منطقی وجود ندارد که بخواهند در شهرک علوی 
ثبت نام کنند. من که شغلم با موتور سیکلت است، چطور 
مــی توانم 50 کیلومتر در این جاده ترانزیتی خطرناک از 
بندرعباس به شهرک علوی بروم و 50 کیلومتر برگردم؟ 
آیا مسئولان استان می خواهند کشتار در این مسیر وجاده 
خطرناک بخاطر مسکن اتفاق بیفتد؟ آیا واقعا درک نکردند 
که بایستی برای افراد بدون خانه در داخل شهر بندرعباس 
خانه بســازند؟ در شهرک علوی می توانند برای کارکنان 
صنایع خانه سازی کنند که به محل کارشان نزدیک است 
و می توانند با ســرویس رفت و آمد کنند تا از ترافیک 
در جاده بین شــهربندرعباس و صنایع هم کاسته شود و 
قیمت خانه واجاره در بندرعباس هم کاسته شود. امیدوارم 
بالاخره مسئولان استان و کشــوری به ایراد و اشتباه در 
اجرای طرح برای شهر بندرعباس پی ببرند وآنرا اصلاح 
کنند تا جوانان بندرعباسی که ازدواج کرده اند و یا تصمیم 
به ازدواج دارند، بتواننــد در این طرح ثبت نام کنند ودر 
شهر بندرعباس صاحب خانه شــوند. از رئیس جمهور 
انقلابی، جهادی و مکتبی هم درخواست داریم که دستور 
دهند این تبعیض و بی عدالتی در اجرای این طرح ملی در 
بندرعباس از بین برود و مردم و جوانان به خانه دار شدن 
امیدوار شوند. از دستگاه قضایی هرمزگان هم درخواست 
می کنیم در اجرای طرح یاریگر دولت باشــد و اگر نیاز 
است به دستگاه های اجرایی و نظامی که زمین مازاد دارند، 
دســتور دهند زمین های مازادشان در شهر بندرعباس را 
برای اجرای این طرح اختصاص دهند تا در داخل شــهر 
بندرعباس خانه ساخته شود و این تبعیض وبی عدالتی در 
اجــرای یک طرح ملی از بین برود و همگان به خانه دار 

شدن امیدوار شوند.

 اشتغالزایی و خانه دارشدن
برخی از شــهروندان بندرعباســی نیز با اظهار گلایه از 
افزایش اجاره و رهن و قیمت مســکن در بندرعباس و 
امیدواری شــان به اجرای طرح جهش تولید مسکن در 
بندرعباس  که انتظار داشتندهم باعث کاهش قیمت واجاره 
مســکن در بندرعباس شوند وهم بعد از یکی دوسال می 
توانستند در خانه های خودشان که قرار بود توسط دولت 
ساخته شود زندگی کنند که متاسفانه در شهر بندرعباس 
هیچگونه ثبت نامی از متقاضیان مسکن وجود ندارد؛ از 
مسئولان استان خواستند که این طرح را در شهر بندرعباس 
نیز اجرا کنندتاآنها نیز به خانه دار شدن امیدوار شوند و این 
تبعیض دراجرای طرح ملی در شهر بندرعباس از بین رود 

وبندرعباس همچنان درفقر،فلاکت،گرانی وگرانی مسکن 
وبیکاری در رتبه نخست قرار نگیرد که اگر در بندرعباس 
طرح جهش تولید مسکن نیز اجرایی شود، از آن طرف با 
اجرای این طرح باعث افزایش اشتغالزایی نیز می شود و 
مردم بندرعباس و افراد فاقد مسکن نیز خانه دار می شوند.

 خانه برای محرومان 
محمدی، شــهروند دیگری اســت که می گوید : در این 
ســال ها حتی رهن و اجاره خانه بسیار زیاد شده است و 
سال گذشته با سختی فراوان در یکی از محلات حاشیه ای 
بندرعباس خانه ای را با ده میلیون پول پیش و 500هزار 
تومان اجاره کردیم که امســال همــان خانه را صاحبش 
می گوید بایســتی 30میلیون تومان پیش پرداخت و یک 
تا یک ونیم میلیون تومان هم اجاره پرداخت کنید، وگرنه 
بایســتی خانه را تخلیه کنید. ما نیز که با کارگری زندگی 
مان را به سختی می گذرانیم وحتی همان 500هزار تومان 
اجاره را بــا یاری خیرین پرداخت مــی کردیم، چطور 
می توانیم این مبالــغ را بپردازیم؟ در محلات مختلف هم 
دنبال خانه گشــته ایم که ودیعه اش از سی، چهل میلیون 
تومان به بالا و اجاره نیز بالای یک میلیون تومان اســت. 
امیدوار بودیم دولت رئیسی که قرار بود چهار میلیون خانه 
را در کشور بسازد، این طرح را در بندرعباس هم اجرا کند 
وبرای ما محرومین هم خانه بسازد، اما گویا در بندرعباس 
این طرح اجرا نمی شود وبه همین دلیل هم قیمت خانه و 
اجاره روز به روز بیشتر می شود وما افراد بی خانمان هم 

روز به روز ناامیدتر می شویم.
  تدبیری اندیشیده شود 

انتظار می رود هرچه زودتر تدبیری مناسب برای اجرای 
این طرح ملی در شــهر بندرعباس اندیشیده شود و طرح 
بطور کامل برای بندرعباسی ها در شهر بندرعباس اجرا 
شود وشهرک علوی برای متقاضیان بندرخمیر، صنایع و 

روستاهای اطراف درنظرگرفته شود.

سرِ  بندرعباسی ها  بی کلاه  ماند

مردم: طرح جهش تولید مسکن در شهربندرعباس اجرا شود

در حالی بیش از ســه ماه از شــروع 
ثبت نام در طرح جهش تولید مسکن 
در تمام شهرهای کشور می گذرد که 
متاســفانه برای بندرعباســی در این 
شــهر زمین جهت اجرای طرح درنظر 
گرفته نشــده اســت و گویا شــهرک 
علــوی در حدود50کیلومتری شــهر 
بندرعباس و نزدیک بندرخمیر درنظر 
گرفته شده است که بندرعباسی ها 
از آن اســتقبال نکردنــد واز ایــن 
موضوع بسیار ناراضی هستند و این 
شیوه اجرای یک طرح ملی را تبعیض 

وبی عدالتی در حق خود می دانند

,,
امیدوار بودیم دولت رئیسی که قرار 
بــود چهار میلیون خانه را در کشــور 
بسازد، این طرح را در بندرعباس هم 
اجرا کند وبرای ما محرومین هم خانه 
بســازد، اما گویــا در بندرعباس این 
طرح اجرا نمی شــود وبه همین دلیل 
هــم قیمت خانه و اجــاره روز به روز 
بیشتر می شود وما افراد بی خانمان 

هم روز به روز ناامیدتر می شویم

,,

در صورت کمبــود زمین می توان 
در ضلع شــرقی و شــمالی میدان 
میــوه وتــره بــار و شــمال اتوبان 
شــهید رجایی و منطقه کوهستان 
پارک پنجعلی را بــرای اجرای این 

طرح اختصاص دهند

,,
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